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Protokół Nr XX/11 
z XX sesji Rady Miejskiej 

 odbytej w dniach 28 listopada i 5 grudnia 2011 r. 
 
 

         Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Andrzej Wziątek o godz. 9.00 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej, otworzył dwudziestą po wyborach sesję Rady 
Miejskiej.        
Po powitaniu radnych, Burmistrza, gości zaproszonych i wszystkich obecnych oznajmił, iż zgodnie             
z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej – Pana Jana Szkwarka. 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ uchwała budżetowa Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2012;  
     2/ przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2012-2021; 
     3/ zmian w budżecie gminy w roku 2011;  
     4/ o uchyleniu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów            
         inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej; 
     5/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 6 położonego przy ul.  
         Kościelnej 1; 
     6/ wyrażenia zgody na wydzierżawienie na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym lokalu  
         użytkowego nr 6 przy ul. Okrzei; 
     7/  w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami  
          pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2012; 
     8/ Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy  
         w Rodzinie na lata 2010-2015; 
     9/ Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałaniu  
         Narkomanii na rok 2012; 
   10/ utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej; 
   11/ wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bystrzyca Kłodzka i Gminą  
         Kłodzko dotyczącego świadczenia pomocy mieszkańcom Gminy Kłodzko przez Środowiskowy  
         Dom Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej; 
   12/ wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bystrzyca Kłodzka i Gminą  
         Miejską Kłodzko dotyczącego świadczenia pomocy mieszkańcom Gminy Miejskiej przez  
         Środowiskowy Dom Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej.  
   13/ projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie nadania nazwy ulicy na obszarze miejscowości  
         Stara Bystrzyca; 
   14/ zmiany w statucie gminy; 
   15/ zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości przyznawania diet dla radnych Rady  
         Miejskiej; 
5. Realizacja programu reintegracji zawodowej i społecznej w Centrum Integracji Społecznej. 
6. Informacje Burmistrza. 

  7. Zapytania radnych. 
  8. Informacje Przewodniczącego Rady. 
  9. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
10. Sprawy różne i wolne wnioski. 
11. Zamknięcie obrad.    

 
 
 
 



2 

 

 
  Na zapytanie Przewodniczącego Rady czy ktoś z radnych bądź Pani Burmistrz zgłaszają zmiany do 
przedstawionego porządku obrad, radna Władysława Płoch zgłosiła, aby w punkcie 4 – Podjęcie 
uchwał, zdjąć z porządku obrad ppkt 14 i 15 uzasadniając tym, iż trwają jeszcze prace komisji 
statutowej nad przygotowaniem ostatecznej wersji projektów uchwał.  

  Przewodniczący Rady poddał zgłoszony wniosek  pod głosowanie. Rada w obecności 15 radnych,                   
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie wniosek przyjęła. 

 
Mieczysław Kamiński – radny - zgłosił zmianę porządku polegającą na zamianie kolejności 
podejmowanych uchwał, tj. aby w pierwszej kolejności - jako ppkt 1/ był rozpatrzony projekt uchwały               
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2012-2021, zaś jako ppkt 2/ - uchwała 
budżetowa Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2012. Radny poinformował, iż wniosek ten jest zasadny, 
gdyż wynika ze względów formalnych i jest zgodny z art. 229 ustawy o finansach publicznych. 
Przedkładany równocześnie projekt budżetu na rok 2012 musi być zgodny z Wieloletnią Prognozą 
Finansową. Z uzasadnienia projektu uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej wynika, 
konieczność uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej przed uchwaleniem budżetu”.      
 
Przewodniczący Rady poddał zgłoszony wniosek radnego pod głosowanie. Rada w obecności 15 
radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
Po przyjęciu zgłoszonych zmian, porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2012-2021; 
     2/ uchwała budżetowa Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2012; 
     3/ zmian w budżecie gminy w roku 2011;  
     4/ o uchyleniu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów            
         inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej; 
     5/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 6 położonego przy ul.  
         Kościelnej 1; 
     6/ wyrażenia zgody na wydzierżawienie na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym lokalu  
         użytkowego nr 6 przy ul. Okrzei; 
     7/  w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami  
          pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2012; 
     8/ Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy  
         w Rodzinie na lata 2010-2015; 
     9/ Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałaniu  
         Narkomanii na rok 2012; 
   10/ utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej; 
   11/ wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bystrzyca Kłodzka i Gminą  
         Kłodzko dotyczącego świadczenia pomocy mieszkańcom Gminy Kłodzko przez Środowiskowy  
         Dom Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej; 
   12/ wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bystrzyca Kłodzka i Gminą  
         Miejską Kłodzko dotyczącego świadczenia pomocy mieszkańcom Gminy Miejskiej przez  
         Środowiskowy Dom Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej.  
   13/ projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie nadania nazwy ulicy na obszarze miejscowości  
         Stara Bystrzyca; 
5. Realizacja programu reintegracji zawodowej i społecznej w Centrum Integracji Społecznej. 
6. Informacje Burmistrza. 

  7. Zapytania radnych. 
  8. Informacje Przewodniczącego Rady. 
  9. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
10. Sprawy różne i wolne wnioski. 
11. Zamknięcie obrad.    
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Ad 2. Powołanie sekretarza sesji. 
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Pan Artur Pokora – Wiceprzewodniczący Rady. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Artura Pokorę w głosowaniu wzięło udział                            
15 radnych, za oddano 15 głosów – jednogłośnie.  
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                           
być na piśmie.  
 
Ad 3. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady. 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej, tj. z dnia     
28 października 2011 r., które było wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.   
Mieczysław Kamiński – radny – zgłosił uwagę stylistyczną do protokołu, aby wielokrotnie powielane 
słowo „mówi, że…” zastąpić innym sformułowaniem, np. „powiedział”, „zauważył”, „wypowiedział się, 
że”.  
 
W związku z tym, że nie było innych uwag ze strony Rady, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
zatwierdzenie protokołu. Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za – jednogłośnie przyjęła 
protokół.  
 
Ad 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu 4 porządku                               
i poprosił Panią Burmistrz o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na 2012-2021; 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że obowiązek sporządzenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej wynika z przepisów ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r. Ustawa ta 
stanowi, że począwszy od 2011 r. wraz z uchwałą budżetową na dany rok budżetowy jednostka 
samorządu terytorialnego zobowiązana jest uchwalić Wieloletnią Prognozę Finansową. 
Wieloletnia prognoza finansowa Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2012-2021 sporządzona została 
zgodnie ze szczegółowością określoną w artykułach 226, 227, 228 w/w ustawy. Wieloletnia Prognoza 
finansowa zawiera w sobie prognozę spłaty długu Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2012-2021. 
Przyjmowana w latach następnych wraz projektem uchwały budżetowej Wieloletnia Prognoza 
Finansowa będzie korygowała dane przedstawione na lata 2013 -2021 w oparciu o nowe informacje, 
które pojawią się w przyszłości. 
Poinformowała, że wartym zauważenia jest fakt, jak kształtuje się zadłużenie gminy. Planowana 
łączna kwota spłaty zobowiązań względem dochodów, która może wynosić maksymalnie 15%,                     
w naszym wypadku wynosi 9,32%.      
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 25 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2012-2021. 
Pani Burmistrz – poinformowała, że wg zapisów ustawowych do podjęcia uchwały w tej sprawie 
niezbędna jest opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dodała, że oczekujemy na faks z RIO.   
Zwróciła się do Rady z prośbą o kontynuowanie porządku obrad zgodnie z jego zatwierdzeniem, 
pomimo iż na chwilę obecną nie posiadamy jeszcze dokumentu niezbędnego do przyjęcia budżetu na 
2012 r. Dodała, że możemy dyskutować i szczegółowo analizować projekt budżetu, wstrzymując się   
z głosowaniem nad projektem do czasu otrzymania opinii z Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
Przewodniczący Rady – przychyla się do propozycji realizacji porządku zaproponowanego przez 
Panią Burmistrz. Zapewnia radnych, iż nie odbędzie się głosowanie nad przyjęciem projektu budżetu 
do czasu otrzymania opinii.   
Mieczysław Kamiński – radny – twierdzi, że jest to niezgodne z przepisami i z ustawą o finansach 
publicznych. Proponuje aby przystąpić do realizacji kolejnych punktów i powrócić do realizacji 
projektów uchwał w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej i budżetu na 2012 po otrzymaniu 
właściwej opinii. Prosi o zajęcie stanowiska przez radcę w tej sprawie.   
Pani Burmistrz – podkreśla, że nic nie stoi na przeszkodzie aby rozpocząć debatę nad projektem 
budżetu w oparciu o posiadane dokumenty. Dodała, że przedłożona radnym „korekta” do WPF Gminy 
na lata 2012-2021 oraz uchwały budżetowej wynika z przekazanych nam uwag przez Regionalną 
Izbę Obrachunkową, która dokonała już analizy przedłożonego projektu budżetu Gminy na 2012 rok. 
Dostosowaliśmy więc niezwłocznie zapisy obu dokumentów zgodnie z wymaganiami organu 
opiniującego. Mówi, że nie zachodzą żadne przeciwwskazania aby nie realizować kolejno porządku, 
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pomimo, iż formalnie nie posiadamy jeszcze dokumentu potwierdzającego dokonane zmiany.    
Mając na uwadze powyższe zakończono dyskusję w tym temacie. 
 
2/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady – przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku 
obrad tj. rozpatrzenie projektu uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2012. 
Poinformował, że w roku 2010 Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem 
uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka. W uchwale tej, paragraf 11 mówi, że podjęcie 
uchwały w sprawie budżetu winno zostać poprzedzone:    
 
1/ Odczytaniem projektu uchwały budżetowej;  
2/ Odczytaniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.   
    Burmistrz zobowiązany jest przedstawić radzie stanowisko wobec zastrzeżeń i uwag zawartych  
    w opinii izby; 
3/ Odczytaniem opinii komisji stałych rady przez jej przewodniczących lub wyznaczonych członków  
    komisji;  
4/ Przedstawieniem stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opiniach komisji stałych,  
    które może być: 
     a) negatywne lub 
     b) przychylające się do wniosków w całości lub w poszczególnych ich punktach; 
5/ Dyskusją nad projektem budżetu;  
6/ Przedstawieniem ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały;  
7/ Głosowaniem wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza;  
8/ Głosowaniem uchwały. 
 
Marek Ociepa – radca prawny – poinformował, że radni zawsze mogą dyskutować nad projektem 
uchwały i w tym przypadku także, jednakże bez głosowania. Dodał, że „żadnego grzechu 
śmiertelnego nie popełnimy”. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że procedura uchwalania budżetu powinna być 
powtórzona przed przystąpieniem do głosowania.    
 
Aby obowiązujące prawo lokalne było w pełni respektowane, Przewodniczący przystąpił do realizacji 
procedury uchwalania budżetu na rok 2012. 
 
Odczytanie projektu uchwały budżetowej;  
Renata Surma - Burmistrz – wskazała na założenia przyjęte do projektu budżetu na rok 2012. 
Poinformowała, że zostało wydane zarządzenie, które zakłada wzrost wydatków rzeczowych o 1%            
a wynagrodzeń o 2%. Przy konstruowaniu budżetu, priorytetem były zadania już rozpoczęte w roku 
2011 i kontynuowane w roku przyszłym, np. rewitalizacja starówki, budowa hali sportowej                           
w Wilkanowie. Priorytetem były zadania, na które można pozyskać środki z zewnątrz, np. z funduszy 
unijnych, celowych bądź z funduszy państwa.   
W budżecie są uwzględnione zadania, które są zadaniami własnymi gminy, zadania, które mogą być 
wykonywane z wykorzystaniem prac interwencyjnych, założenia projektu budżetu państwa, (w tym: 
wzrost subwencji ogólnej w części oświatowej o 4.8%, wzrost wynagrodzeń nauczycieli o 3.8%                   
a także wzrost inflacji), przewidywane należności na  koniec roku 2011, kwoty windykacyjne oraz 
wielkości podane przez Wojewodę w zakresie dotacji na zadania zlecone i ministra finansów                     
w zakresie subwencji i udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. 
W podatku dochodowym od osób fizycznych założono wzrost o 16% zgodnie z informacją otrzymaną 
od ministra – w wysokości 1 mln. 
Po stronie dochodów nie ujęto dotacji celowej z tytułu zwrotu części wydatków funduszu sołeckiego                    
z 2011 r. ponieważ gmina składa wniosek w roku następnym do 31 maja. Przyjęte kwoty dochodów 
wg źródeł w porównaniu do planu wykonania za 9 miesięcy roku 2011 – to również był wskaźnik, 
który musiał być uwzględniony w projekcie budżetu (załącznik nr 1). 
W przypadku strony wydatkowej, mamy w budżecie propozycję na ok. 11 mln zł, na które składają się 
4 duże zadania inwestycyjne, tj. rewitalizacja III etap, drobna infrastruktura, c.d. budowy sali                     
w Wilkanowie, remont i adaptacja bram i baszt na cele usługowo – turystyczne.  
Przyjęty został rygorystyczny reżim w przypadku ustalenia wydatków bieżących jednorazowych,                
w tym zadania remontowe. 
Przy wydatkach wzięto pod uwagę likwidację szkół (wypłata odpraw, trzynastek, w tym trzynastek za 
8 m-cy roku 2012.) Mamy zabezpieczone środki na zadania, które będą współfinansowane ze 
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środków unijnych (wyposażenie wiejskich ośrodków kultury, projekt Nysy Kłodzkiej, rewitalizacja 
starówki, remont baszt i inne). 
Przychody i rozchody są szczegółowo przedstawione w załączniku nr 3 (w tym propozycja 
zaciągnięcia kredytu w wysokości 3.5 mln zł) i spłaty wszystkich zaciągniętych kredytów z lat 
wcześniejszych oraz poręczeń. Kwota 3.5 mln jest zaciągana jedynie pod zadnie inwestycyjne a nie 
pod wydatki bieżące czy „przejedzenie”. 
 Ustala się dochody budżetu na rok 2012 w łącznej kwocie  50 189 178 zł, w tym: 
1) dochody bieżące:      43 369 342 zł; 
2) dochody majątkowe:  6 819 836 zł; 
  
Ustala się wydatki budżetu na rok 2012 w łącznej kwocie 51 550 890 zł, (jak w załączniku nr 2). 
Wydatki budżetu obejmują plan wydatków bieżących na łączną kwotę: 40 566 895  zł, w tym: 

1) wydatki bieżące jednostek budżetowych w kwocie łącznej – 26 170 703 zł, z czego:   
a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – 15 057 734 zł; 
b) wydatki związane z realizacją zadań statutowych jednostek budżetowych - 11 116 789 zł; 

2) wydatki na dotacje na zadania bieżące –3 683 496 zł; 
3) wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych – 8 175 298 zł; 
4) wydatki bieżące na programy finansowane ze środków pochodzących z budżetu Unii     

      Europejskiej w kwocie  - 270 310 zł; 
5) wypłaty z tytułu spłaty poręczeń i gwarancji udzielonych przez Gminę Bystrzyca Kłodzka   

            i przypadające do spłaty w roku 2012– w kwocie łącznej –  989 039 zł; 
6) wydatki na obsługę długu publicznego – 1 278 049 zł. 
 

Wydatki budżetu obejmują plan wydatków majątkowych na łączną kwotę 10 983 995 zł, w tym: 
      1)  wydatki na inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie – 10 673 995 zł, z czego: na wydatki  
           inwestycyjne w ramach  programów finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii  
           Europejskiej: 4 619 200 zł; 
      2)  dopłata do kapitału spółki komunalnej – 310 000 zł (jak w załączniku nr 3). 
 
Różnica między dochodami i wydatkami stanowi planowany deficyt budżetu w kwocie: 361 712 zł, 
który zostanie  pokryty  przychodami   z zaciągniętych  kredytów.     
Ustala się przychody budżetu w łącznej kwocie 3 891 414 zł i rozchody budżetu w łącznej kwocie 
2 529 702 zł (zgodnie z załącznikiem nr 4). 
Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciągania kredytów  długoterminowych w wysokości 3 500 000 zł 
i  kredytów krótkoterminowych w wysokości 6 000 000 zł. 
 
Tworzy się rezerwę ogólną budżetu w kwocie  430 700 zł. 
Tworzy się rezerwy celowe budżetu w kwocie łącznej 117 800 zł, z czego: na rezerwę na zarządzanie 
kryzysowe 117 800 zł; 

 
Dochody i wydatki budżetu obejmują: 
1. Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań   
    zleconych odrębnymi ustawami w wysokości: 5 221 685 zł (zgodnie z załącznikiem nr 5),  
2. Dochody z opłat z tytułu zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie:  
    360 000 zł i wydatki w kwocie: 346 100 zł na realizację zadań ujętych w gminnym programie  
    profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz w kwocie: 13 900 zł, ujętych w gminnym   
    programie przeciwdziałania narkomanii.   
3. Dochody z opłat za korzystanie ze środowiska w kwocie: 86 000 zł i wydatki na ochronę 
    środowiska w kwocie: 109 000 zł (zgodnie z załącznikiem nr 10). 
 
Wydatki budżetu gminy obejmują planowane kwoty dotacji udzielane w roku 2012 – jak w załączniku 
nr 2, w tym dla: 
1.  jednostek z sektora finansów publicznych ustala się w łącznej kwocie: 1 840 767 zł, z tego : 

a) dotacje przedmiotowe w kwocie:  250 000 zł 
b) dotacje podmiotowe w kwocie: 1 589 522 zł 
c) dotacje celowe: 1 245 zł 

2. jednostek z poza sektora finansów publicznych ustala się w łącznej kwocie: 1 842 729 zł, z tego  
a) dotacje podmiotowe w kwocie:  1 219 729 zł 
b) dotacje celowe w kwocie:  623 000 zł  (zgodnie z załącznikiem nr 6). 
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Ustala się plan przychodów i kosztów samorządowych zakładów budżetowych – (załączniku nr 7). 
Z budżetu udziela się dotacji dla Centrum Integracji Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej w łącznej 
kwocie – 250 000 zł, w tym dotacja przedmiotowa na reintegrację zawodową -  250 000 zł. 
Upoważnia się kierowników zakładów  budżetowych  do dokonywania przesunięć w planie    
finansowym, z wyłączeniem zmian powodujących zmniejszenie wpłaty do budżetu lub zwiększenie 
dotacji z budżetu.  
Wydatki budżetu na 2012 obejmują zadania jednostek pomocniczych gminy  finansowane ze środków 
Funduszu Sołeckiego – na łączną kwotę 315 348 zł (zgodnie z załącznikiem nr 8: sołectwa                        
i przedsięwzięcia według klasyfikacji budżetowej nr 9: przedsięwzięcia według sołectw). 
Do dokonania wydatku ze środków, o których mowa w ust. 1, wymagana jest jego akceptacja pod 
względem merytorycznym, w drodze podpisu przewodniczącego organu wykonawczego jednostki 
pomocniczej na dowodzie księgowym. 
O dokonaniu wydatku bez akceptacji merytorycznej, o której mowa w ust. 2, Burmistrz informuje 
pisemnie Radę Miejską  na najbliższej sesji, wraz ze wskazaniem przyczyn dokonania wydatku bez 
takiej akceptacji. 
 
Upoważnia się Burmistrza: 
1) do dokonywania zmian budżetu w granicach działu wydatków: 
 a) polegających na przesunięciach w wydatkach bieżących obejmujących zaplanowanie pod    
          rozdziałem nowych wydatków na wynagrodzenia ze stosunku pracy oraz zwiększenia  
          zaplanowanych w rozdziale wydatków  na wynagrodzenia ze stosunku pracy w wyniku   
          zmniejszenia innych wydatków bieżących, 
      b) polegających na zmniejszeniu pod rozdziałem wydatków na wynagrodzenia oraz            
          zaplanowanie  lub zwiększenie w dziale innych wydatków bieżących 
      c) polegających na przesunięciach w planie wydatków majątkowych pomiędzy wydatkami  
          majątkowymi  danego działu oraz na przesunięciach powodujących zaplanowanie pod 
          rozdziałem nowych wydatków majątkowych, bez zmiany zakresu zadań majątkowych za 
          wyjątkiem zakupów inwestycyjnych 
      d) polegających na przesunięciach między wydatkami bieżącymi i wydatkami majątkowymi, w tym  
          zmian obejmujących zaplanowanie pod rozdziałem nowych wydatków na wynagrodzenia  ze  
          stosunku pracy bez zmiany zakresu zadań majątkowych za wyjątkiem zakupów inwestycyjnych 
           
W zakresie wykonywania budżetu na 2012 rok upoważnia się Burmistrza do: 

1)  zaciągania w roku 2012 kredytów i pożyczek długoterminowych na sfinansowanie deficytu  
     i rozchodów budżetu do wysokości:  3 500 000 zł.  
2)  zaciągania w roku 2012 kredytów i pożyczek na sfinansowanie przejściowego deficytu  
     budżetu do wysokości:  6 000 000 zł. 
3)  lokowania w trakcie realizacji budżetu czasowo wolnych środków budżetowych na  
     rachunkach w innym banku niż bank prowadzący obsługę budżetu; 
4)  udzielania w roku budżetowym poręczeń i gwarancji do kwoty:  500 000 zł; 
5)  udzielania w roku budżetowym pożyczek z budżetu do kwoty:  500 000 zł. 
 

 

Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.   
Punkt zostanie zrealizowany po otrzymaniu opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
      
Odczytanie opinii komisji stałych rady przez jej przewodniczących lub wyznaczonych 
członków komisji;  
Jerzy Klajn - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – poinformował, 
że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
budżetowej Gminy Bystrzyca na rok 2012 w działach budżetu będących zakresem działania komisji 
(12 za, przy 1 wstrzymującym się). 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 21 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
budżetowej Gminy Bystrzyca na rok 2012 w działach budżetu będących zakresem działania komisji.  
(8 za, jednogłośnie) 
Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów -  poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 25 listopada 2011 r. po zapoznaniu się z opiniami pozostałych komisji stałych 
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Rady Miejskiej dotyczącymi projektu budżetu na 2012 r. w działach będących zakresem działań 
komisji, opiniuje pozytywnie projekt budżetu gminy na rok 2012 (11 za, przy 1 wstrzymującym się). 
  
Przedstawienie stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opiniach komisji stałych; 
Renata Surma – Burmistrz – przypomniała, iż wnioskując o uwzględnienie zadania w projekcie 
budżetu na rok przyszły należy wskazać źródło jego finansowania.  
Mówi, że nie zostały przez komisje stałe złożone wnioski do projektu, gdyż wszyscy rozumiemy, że 
należy skupić się nad zadaniami priorytetowymi i wymagającymi dokończenia realizacji w roku 
przyszłym. Jeśli pojawią się propozycje innych dodatkowych zadań w ciągu roku, a będzie możliwość 
ich sfinansowania to z pewnością je podejmiemy. Dziękuje radnym za zrozumienie i dodaje, że jeśli 
uda się nam zrealizować zadania zawarte w budżecie będzie naprawdę dobrze.   
 
Dyskusja nad projektem budżetu;  
Irena Stawiarska – radna – poinformowała, że całoroczna praca Pani Burmistrz nad budżetem 
zasługuje w szczególności na uznanie i słowo „dziękuję”. Przyznaje, że w znacznej mierze praca 
radnych przyczyniła się do takiego wyniku i jesteśmy zadowoleni, że mamy takiego dobrego 
Gospodarza w osobie Pani Renaty Surmy. Mówi, że to co się dzieje w naszej gminie jest wielką 
sprawą. Śledzi budżety innych ościennych gmin i nasza gmina jest w dobrej kondycji i możemy spać 
spokojnie.  
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że omawiając projekt budżetu na rok 2012 musimy 
brać pod uwagę sytuację, jaka jest w Polsce. W każdej chwili może być załamanie gospodarcze                  
i wszystkie nasze plany dochodów i wydatków będą w tragicznej sytuacji. Nie możemy być jednak 
pesymistami i musimy iść do przodu.  Każdy mieszkaniec gminy oraz radny ma inną wizję i koncepcję 
rozwoju gminy. Jako radny także ma swoją wizję rozwoju, niejednokrotnie próbował już przez wiele 
już lat częściowo ją realizować w innych warunkach finansowych i ekonomicznych. Dlatego też wiele 
rzeczy zostało zrealizowanych, wiele też nie. Pomimo kryzysu gospodarczego na świecie i w Polsce – 
obecnie częściowego tylko – mamy lepszą sytuację, gdyż przy konstruowaniu budżetu i realizacji 
dochodu i wydatków mamy tort z napisem: „Unia Europejska – czyli dotacje w Unii Europejskiej”. 
Dlatego też porównanie budżetów od 2004 a wcześniejszych lat mija się z celem, gdyż takich 
środków kiedyś nie było. 
Kontynuując wypowiedź mówi, że jeśli chodzi o wielkości budżetu gminy – czyli dochody i wydatki to 
zgadza się, że nie można dyskutować co do kwoty, gdyż w ciągu roku się zmieni ona. Pozyska się               
z pewnością dodatkowe środki i w związku z tym będą realizowane dodatkowe zadania. 
Zdaniem radnego uchwała budżetowa zawiera uzasadnienie, które jest „absolutnie niewystarczające”. 
Zwyczajem panującym w gminie dotychczas było, że uzasadnienie było obszerniejsze, tj. powinno 
zawierać więcej pozycji, kwot. Wówczas byłoby bardziej zrozumiałe.  
W tym budżecie jest mało zadań prorozwojowych. Mając swą strategię i wizję rozwoju gminy 
powinniśmy iść co roku do przodu, mieć wytyczony kierunek. W przypadku planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy, w budżecie zapisane są symboliczne kwoty na dokumentacje i plany. 
Uchwalenie pewnych kwot nawet kosztem zadań inwestycyjnych czy płac mogłoby spowodować, że 
mielibyśmy przygotowane grunty na inwestycje pod dalsze działania. Plany pozwoliłyby na 
pozyskanie inwestorów. W tej części prorozwojowej dostrzegamy w budżecie mało dokumentacji               
i projektów, które będą realizowane w latach następnych. Aby występować o środki zewnętrzne 
musimy mieć gotową dokumentacje wraz z pozwoleniem na budowę.  
Druga część uwag radnego dotyczy uwag związanych ze zbyt małą ilością zadań                                       
na infrastrukturę techniczną i dalszym rozwojem (tj. drogi, mosty, zbrojenie terenu). Wątpliwą 
inwestycją jest ulica Słowackiego. Jeśli jest kryzys w Państwie i w Polsce moglibyśmy sobie tę ulicę 
darować, bo w budżecie przeznaczamy na jej remont niebagatelne środki – tj. prawie 660.599,140 zł. 
i oświetlenie w kwocie 58.880 zł. Osobiście takiej decyzji radny nie podejmowałby, gdyż ulica ta nie 
jest jeszcze w tragicznym stanie.  
Mówi, że z inwestycji o których wcześniej wspominała Pani Burmistrz osobiście jest niezadowolony. 
Prawda jest taka, że niektóre gminy przeznaczają na inwestycję 50-60% budżetu gminy, a w naszej 
jest to niemożliwe bo wynika to z jej specyfiki. Możliwym jest, aby na te inwestycje mogłoby być 
przeznaczone 30-40% budżetu – wówczas byłoby to optymalne rozwiązanie. Nie zadawala radnego 
kwota przeznaczona pod inwestycje w wysokości 11 mln zł – tj. ok. 21% budżetu.  
Analizując pozycje inwestycji zawarte w projekcie budżetu zwraca uwagę, że jest ujętych 51 pozycji. 
Jeśli odejmiemy inwestycje tzw. solarowe (poz. 17) to zostanie ich bardzo mało. Jest zdania, że 
niektóre inwestycje, które Pani Burmistrz wymieniła można realizować lepiej, szybciej i konkretniej. 
Wskazuje, że w przypadku remontu Ratusza należałoby skoncentrować środki na jego adaptację             
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w przeciągu roku bądź 1,5 roku a nie rozkładać inwestycję w czasie na 3-4 lata.   
Niepokojącym jest fakt, iż remontujemy Ratusz ze środków własnych, a do zakończenia prac 
będziemy potrzebowali jeszcze 1 mln 600 tys. zł.  
W związku z likwidacją szkół i ZBK zostało utopionych wiele milionów złotych. W roku 2012 obciążają 
one nam budżet i nie możemy przeznaczyć je pod inwestycje. W przypadku likwidacji ZBK są to 
kwoty rzędu około 1,5 mln zł.  
Przewodniczący Rady – przypomina, że to Rada podjęła taką decyzję i nie należy tych decyzji 
kontestować. 
Mieczysław Kamiński – radny – podsumowanie wydatkowanych wielomilionowych wydatków 
spowodowało uszczuplenie środków na inne zadania, tj. plany zagospodarowania przestrzennego, 
dokumentacje, działania strategiczne. Za mało środków jest na diety dla sołtysów. Przypomina, że 
ustalenia były takie, że w roku 2012 wzrosną one. Bardzo mało środków jest na promocję gminy, 
która powinna być stała i ciągła - w 2011 roku mieliśmy kwotę 195.158 zł, w 2012 – 115.031 zł. Zbyt 
mało jest środków na ochotnicze straże pożarne – 84% z tego co było w roku 2011 (tj.  274.622 zł)             
a na 2012 r. – 230.900 zł. Niepokojącym jest brak środków na likwidację dzikich wysypisk, pomimo iż  
wskazuje się, że przekazujemy dotację dla Zakładu Usług Komunalnych na wywóz odpadów 
wielkogabarytowych. Pojawienie się dzikiego wysypiska spowoduje, że będziemy musieli poszukać                   
w budżecie środków na jego likwidację. W dziale kultura fizyczna i sport – zbyt małe są środki na 
kluby sportowe, pomimo iż są w takiej samej wysokości jak w roku 2011 – tj. 265 tys. zł.  
Uwag drobnych byłoby jeszcze bardzo dużo, jednakże nie mają one wpływu na wielkość budżetu. 
Radny dostrzega w budżecie także i plusy, np. w dziale kultura fizyczna i sport. - zauważa się tu 
wzrost o 165%. Mówi, że mało środków przeznacza się na kluby ale za to dużo na inwestycje. (50 tys. 
zł na remont trybun na stadionie bystrzyckim, 190 tys. zł na remont niecki basenu kąpielowego, 
inwestycja SKATE PARK – 150 tys. zł. Dużym plusem jest to, że w tym roku – przynajmniej na 
papierze - mobilizujemy i kończymy halę sportową w Wilkanowie – 3 mln 770 tys. zł. Zgadza się z 
Panią Burmistrz, że pomimo zadłużenia gminy, to nie jesteśmy tak strasznie zadłużeni jak inne gminy                    
i obsługa długu publicznego „trzymana jest w ryzach”. Należy bardzo ostrożnie gospodarować 
finansami aby nie zachwiać płynności finansowej gminy.  
Podkreślił, że dział 921 – Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego – zasługuje na pochwałę. 
Globalnie jest tam wzrost tylko o 107% ale w rozdziale Ochrona Zabytków i Opieka nad Zabytkami – 
należy być zadowolonym bo jest wzrost o 143%. Są to także zadania przyszłościowe (remont baszt 
rycerskiej i wodnej, kontynuacja rewitalizacji murów oporowych, przeniesienie malowideł z Placu 
Wolności 4). Bardzo ważne są w budżecie również małe kwoty, które cieszą tj. 30 tys. zł na ewidencję 
zabytków.  
Pomimo że w wielu sprawach ma inne zdanie, widzi dużo plusów i starań Pani Burmistrz. Liczy na 
dalsze pozyskanie środków na usuwanie skutków powodzi, wówczas automatycznie nastąpi wzrost 
budżetu po stronie dochodów i wydatków. Na koniec dodał, że nie widzi oszczędności drastycznych w 
administracji i dlatego wstrzyma się przy uchwalaniu budżetu.    
Mówi, że w tym roku nie było opinii komisji rewizyjnej w kwestii projektu budżetu. 
Jan Szkwarek – radny – mówi, że na dzisiejszej sesji długa dyskusja nad budżetem jest zbędna. 
Życie pokarze w ciągu roku, że koniecznym będą wielokrotnie zmiany w budżecie. Jest za tym, aby 
co roku zakupić po jednym samochodzie dla ochotniczych straży pożarnych.   
Renata Surma - Burmistrz – odniosła się do wypowiedzi radnych w temacie budżetu. Podziękowała 
radnej Irenie Stawiarskiej za wypowiedziane słowa, bo „nigdy nic tak nie podbudowuje jak dobre 
słowo i za to jest bardzo wdzięczna”. 
W chwili obecnej kończą się już prace nad opracowaniem studium zagospodarowania 
przestrzennego dla całej gminy – i to jest właśnie prorozwojowe. Mając gotowe studium będziemy 
mogli wydać już decyzję o warunkach zabudowy. Oznajmiła, że nieustannie intensywnie poszukuje 
inwestorów. Jest zdania, że opracowanie dużej liczby projektów i odłożenie ich na półkę to nie byłoby 
w porządku. Nie sztuką jest wykonać dokumentację ale sztuką jest to zrealizować. Co do ul. 
Słowackiego radny nie dodał, że na tę drogę został złożony wniosek w ramach „schetynówek”. Jeśli 
jest gotowa dokumentacja, jest możliwość otrzymania środków to dlaczego z tego nie skorzystać?  
Wykonując rewitalizację miasta, na samą dokumentację wydano około 350 tys. zł – to są ogromne 
środki. Należy się zastanowić nad tym, czy wykonujemy dokumentację i realizujemy zadanie do 
końca, czy odkładamy „papiery” na półkę. Na chwilę obecną praktykujemy taką formę, iż kiedy 
dowiemy się o możliwości naboru sporządzamy dokumentacje i składamy wniosek o dofinansowanie. 
Inna forma byłaby rozrzutnością. Nawiązując do wypowiedzi radnego Kamińskiego, poinformowała, 
że gdybyśmy przeznaczyli kwotę 30 mln zł z naszego budżetu na inwestycje to na 50 milionowy 
budżet nie  mamy urzędu, jednostek, zakładów budżetowych OPS i innych instytucji. Na rok 2013 
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planuje się pozyskać środki na ratusz (tj. przebudowa i dalszy remont) oraz przenieść urząd. 
Nieprawdą jest, że poprzez działania związane z likwidacją ZBK i szkół musimy teraz wydać miliony. 
Jeśli w szkołach na dzień dzisiejszy brakuje środków (subwencja, którą otrzymujemy z budżetu 
państwa zaspokaja jedynie 40-50% potrzeb jakie gmina ponosi) to oznacza, że my te miliony co roku 
dodajemy do oświaty. Jeśli ZBK jako zakład budżetowy od wielu lat ma ujemne wyniki i jeśli 
chcielibyśmy co roku zaspokoić te potrzeby zakładu musielibyśmy przeznaczać środki w formie 
pożyczek, zwiększenia dopłat do ZBK. Jedynie co płacimy więcej to zobowiązania w postaci odpraw 
dla pracowników. Wszystkie inne zobowiązania płacilibyśmy corocznie.  
Poinformowała, że kolejnym ważnym krokiem jest uregulowanie dalszego funkcjonowania szpitala             
i „nie należy chować głowy w piasek”. Musimy rozpocząć proces przekształcenia. Nie musimy robić 
żadnej likwidacji, nie będzie więc żadnych odpraw. Pozostaje tylko ustalić jaką kwotę gmina przejmie 
na siebie do spłaty.   
Podziękowała radnemu Kamińskiemu za to, że w tym roku dyskusja nad projektem budżetu zupełnie 
inaczej wygląda. Prosi, aby jeśli przedstawia się informacje to aby czynić to całościowo                                  
i prawdziwie „a nie to co wygodne nam do powiedzenia”.    
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że zauważa, się starania Pani Burmistrz w pozyskiwaniu 
środków zewnętrznych. Podjęte rozmowy i pierwsze działania Pani Burmistrz w sprawie drogi Izabeli 
to już bardzo dużo. Dodał, że jest to bardzo ważna inwestycja dla Międzygórza. Niekiedy uwagi 
opozycji są mobilizujące i dopingujące.  
Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.  
 
3/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku                 
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że wprowadzone zmiany po stronie dochodów 
budżetowych są wynikiem: 
1.  Zwiększenia planu w wysokości 4 000,00 zł. tytułem podpisanej umowy dotacji z Narodowym 

Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w zakresie zbierania i 
przekazywania do stacji demontażu pojazdów wycofanych z eksploatacji. 

2.  Zwiększenia planu w wysokości 3 500,00 zł. tytułem otrzymanych środków z Powszechnego 
Zakładu Ubezpieczeń S.A. w Opolu na zakup sprzętu ratowniczego. 

3.  Zwiększenia planu w wysokości 33 021,00 zł. tytułem otrzymanej refundacji z Urzędu   
     Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego w ramach projektu „Rewitalizacja ul. Rycerskiej,  
     Placu Wolności i ul. Kościelnej – budowa, remont, modernizacja drobnej infrastruktury przestrzeni  
     publicznej niezbędnej do prawidłowego funkcjonowania obszarów wsparcia”. 
4. Zmian zgłaszanych przez Wydziały UMiG celem urealnienia planu dochodów, tj.:  
-  zwiększenia planu w wysokości 5 400,00 zł. z tytułu zwrotu środków z lat poprzednich przez Zarząd  
   Budynków Komunalnych w Bystrzycy Kłodzkiej, 
-  zmniejszenia planu w wysokości 10 000,00 zł. z tytułu prawa użytkowania wieczystego gruntów , 
-  zwiększenia planu w wysokości 8 000,00 zł. z wpływów z kar i grzywien za bezumowne  
   użytkowanie gruntów gminnych, 
-  zwiększenia planu w wysokości 8 000,00 zł. z tytułu przekształcenia prawa użytkowania  
   wieczystego w prawo własności, 
-  zmniejszenia planu w wysokości 310 648,00 zł. z tytułu sprzedaży mienia gminnego, 
-  zwiększenia planu w wysokości 310 648,00 zł. z tytułu sprzedaży składników majątkowych gminy, 
-  zmniejszenia planu w wysokości 238 242,00 zł. z tytułu podatku od nieruchomości od osób  
   prawnych, 
-  zwiększenia planu w wysokości 20 000,00 zł. z tytułu podatku rolnego od osób prawnych, 
-  zwiększenia planu w wysokości 20 000,00 zł. z tytułu podatku od środków transportu od osób  
   prawnych, 
-  zwiększenia planu w wysokości 20 000,00 zł. z tytułu podatku od spadków i darowizn od osób  
   fizycznych, 
-  zwiększenia planu w wysokości 10 000,00 zł. z tytułu podatku od czynności cywilnoprawnych od  
   osób fizycznych, 
-  zwiększenia planu w wysokości 4 000,00 zł. z tytułu kosztów upomnień w podatkach od osób  
   fizycznych, 
-  zwiększenia planu w wysokości 20 000,00 zł. z tytułu odsetek w podatkach od osób fizycznych, 
-  zmniejszenia planu w wysokości 6 000,00 zł. z tytułu opłaty skarbowej, 
-  zwiększenia planu w wysokości 10 000,00 zł. z tytułu opłaty eksploatacyjnej, 
-  zwiększenia planu w wysokości 34 000,00 zł. z tytułu opłat za wydanie zezwoleń na sprzedaż  
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   alkoholu, 
-  zwiększenia planu w wysokości 87 000,00 zł. z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego  
   od osób prawnych, 
-  zwiększenia planu w wysokości 10 000,00 zł. z tytułu odsetek od środków zgromadzonych na  
   rachunku bankowym. 
 
Wprowadzone zmiany po stronie wydatków budżetowych są wynikiem: 
1. Wprowadzonych zmian po stronie dochodów budżetowych. 
2. Zwiększenia planu w wysokości 5 098,00 zł. tytułem dotacji podmiotowej dla Miejsko Gminnego  
    Ośrodka Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej na wsparcie projektu Euro-Region Glacensis „Przyjazne  
    Pogranicze” realizowanego z partnerem czeskim. 
3. Zwiększenia planu w wysokości 40 000,00 zł. tytułem dotacji podmiotowej dla Miejsko Gminnego  
    Ośrodka Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej na bieżącą działalność. 
4. Zmniejszenia planu w wysokości 37 000,00 zł. tytułem dotacji przedmiotowej dla Centrum Integracji  
    Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
5. Zwiększenia planu w wysokości 18 500,00 zł. tytułem dotacji podmiotowej dla Biblioteki Publicznej  
    w Bystrzycy Kłodzkiej. 
6. Zwiększenia planu w wysokości 18 500,00 zł. tytułem zabezpieczenia środków na wynagrodzenia  
    dla Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
7. Zwiększenia planu w wysokości 400 000,00 zł. tytułem zabezpieczenia środków na wynagrodzenia  
    i pochodne w dziale oświaty. 
8. Zwiększenia planu w wysokości 7 626,00 zł. tytułem zakupu elektronicznego carillona – urządzenia  
    symulującego bicie zegara, które może również wygrywać melodie na dzwonach lub odtworzyć  
    hejnał. 
9. Zmian zgłaszanych przez Wydziały UMiG celem urealnienia planu wydatków, tj.: 
-  zmniejszenia planu w wysokości 60 000,00 zł. na dokumentację projektową dla budynku po  
   Bystrzyckich Fabrykach Mebli w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Mickiewicza, 
-  zmniejszenia planu w wysokości 17 626,00 zł. na wynagrodzeniach bezosobowych audytorów, 
-  zwiększenia planu w wysokości 10 000,00 zł. z przeznaczeniem na zakup oprogramowania – moduł   
   płace – 3 000,00 zł. oraz na zakup serwera – 7 000,00 zł. na potrzeby Urzędu Miasta i Gminy w  
   Bystrzycy Kłodzkiej, 
-  zmniejszenia planu w wysokości 86 079,00 zł. tytułem poręczenia pożyczki z Wojewódzkiego  
   Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu dla Zakładu Wodociągów i  
   Kanalizacji w Bystrzycy Kłodzkiej na zadanie „Przebudowa kanalizacji sanitarnej ul. Leńskiego i 1-  
   go Sierpnia w Bystrzycy Kłodzkiej”, 
-  zmniejszenia planu w wysokości 260 977,00 zł. tytułem braku realizacji projektu „Indywidualizacja  
   procesu nauczania i wychowania uczniów klas I-III szkół podstawowych”. 
10. Zmian zgłaszanych przez jednostki organizacyjne gminy celem urealnienia planu wydatków. 
      nr 3 – Wykaz zadań inwestycyjnych, 
      nr 4 – Zestawienie planowanych dotacji udzielonych z budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka, 
      nr 5 – Plan przychodów i wydatków samorządowych zakładów budżetowych, są wynikiem zmian  
      wprowadzanych po stronie wydatków budżetowych. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 25 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian             
w budżecie gminy na rok 2011. 
Mieczysław Kamiński – radny – ma wątpliwości w kwestii „indywidualizacji procesu nauczania”, 
prosi Panią Burmistrz o bliższe informacje. Mówi, że wiadomym jest, że nie będzie ciągłości 
nauczania w szkołach wiejskich, ale mamy jeszcze szkoły miejskie nr 1 i 2.  
Pani Burmistrz – poinformowała, proces nauczania obejmuje albo wszystkie szkoły albo żadną. 
 
W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych, 
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/187/11 
w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2011 

- stanowiącą  załącznik Nr 2 
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4/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku                 
i przedstawił kolejny projekt uchwały o uchyleniu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej 
na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że podjęcie uchwały o uchyleniu uchwały w sprawie 
zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska 
i gospodarki wodnej, podyktowane jest niskim wpływem do budżetu gminy środków na ochronę 
środowiska z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego, w związku                                     
z zamknięciem wysypiska odpadów w Bystrzycy Kłodzkiej (w roku 2008 – 140 tys. zł, w roku 2011 – 
65 tys. zł).  
Zapisane w projekcie budżetu na 2012 zadanie dot. realizacji przydomowych oczyszczalni ścieków 
umożliwi beneficjentom otrzymanie dofinansowania w wysokości 45% w formie pożyczki i 45%                  
w formie dotacji.    
Ponadto Gmina Bystrzyca Kłodzka zamierza ubiegać się o dofinansowanie                                             
do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska. Wnioski złożone do 30 września br. będą sukcesywnie realizowane w latach następnych.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 25 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały o uchyleniu 
uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej. 
Mieczysław Kamiński – radny – ma wątpliwości, czy należy dotychczasową uchwałę Rady Miejskiej 
uchylać. Przy uchwalaniu uchwały w miesiącu marcu środki były bardzo małe (na przydomowe 
oczyszczalnie ścieki – 12 tys. zł, na azbest – 5 tys. zł). Likwidacja tej uchwały jest sprawą dyskusyjną. 
Są to zadania bardzo ważne związane z ochroną środowiska.  
Proponuje wykreślenie 1 tys. zł na azbest – zawartego w projekcie budżetu gdyż to taki żart. 
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że sytuacja budżetu jest bardzo dynamiczna. Wskazuje, że                
w pierwszej kolejności radni otrzymali projekt uchwały budżetowej na rok 2012 a następnie projekt 
uchwały o uchyleniu obowiązującej uchwały w sprawie dofinansowania zadań.   
 
W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,                           
w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się, podjęła: 
 

 Uchwałę Nr XX/188/11 
o uchyleniu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 

inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej 
- stanowiącą  załącznik Nr 3 

 
5/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku                 
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu 
użytkowego nr 6 położonego przy ul. Kościelnej 1.   
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że Pani  Elżbieta Pawlaszek  zwróciła  się z wnioskiem 
o nabycie zajmowanego  lokalu użytkowego nr 6 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Kościelnej 
1 w drodze bezprzetargowej jako najemcy. Stosownie do Uchwały Nr LVI/499/10 Rady Miejskiej             
w Bystrzycy Kłodzkiej  z dnia 28 maja 2010 r. do kompetencji Rady należy wyrażanie zgody na 
sprzedaż lokali użytkowych. 
Najemca lokalu użytkowego korzysta z pierwszeństwa nabycia lokalu na podstawie § 3   ust. 1 
załącznika nr 2 do Uchwały Nr XIX/136/2000 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 7 lutego 
2000 r. z późniejszymi zmianami, gdyż jest stroną  umowy najmu zawartą z Gminą Bystrzyca 
Kłodzka, która trwa dłużej niż 3 lata. W  przedmiotowej nieruchomości zabudowanej budynkiem 
mieszkalno-użytkowym  znajduje się 7 lokali mieszkalnych  i 2 lokale użytkowe.  Na rzecz najemców 
zostało zbyte 5 lokali  mieszkalnych co stanowi 89,43% sprzedanej powierzchni lokali mieszkalnych.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 25 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 6 położonego przy ul. Kościelnej 1.    
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,                
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
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Uchwałę Nr XX/189/11 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 6 położonego przy 
ul. Kościelnej 1 

stanowiącą  załącznik Nr 4 
 
6/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku                 
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na czas 
nieoznaczony w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego nr 6 przy ul. Okrzei.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że podjęcie niniejszej uchwały uzasadnione jest 
umożliwieniem kontynuowania dotychczas prowadzonej przez najemcę - Robert Jadwisińczak Herma 
Transport Międzynarodowy - działalności gospodarczej, oraz wynikającym z tego słusznym interesem 
społecznym związanym z tworzeniem przez przedsiębiorcę nowych miejsc pracy, a tym samym 
przyczynianiem się do redukowania występującego na terenie naszej gminy bezrobocia. Dodała, że 
każda umowa nawet zawarta na czas nieokreślony może być wypowiedziana w przypadku 
konieczności. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 25 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym lokalu 
użytkowego nr 6 przy ul. Okrzei. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,               
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/190/11 
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na czas nieoznaczony w trybie 

bezprzetargowym lokalu użytkowego nr 6 przy ul. Okrzei 
- stanowiącą  załącznik Nr 5 

 

7/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku              

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie w sprawie rocznego programu współpracy Gminy 
Bystrzyca Kłodzka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2012. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że wprowadzenie projektu uchwały związane jest                      
z realizacją znowelizowanej ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                
i o wolontariacie nakładającej na organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek 
uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3., zgodnie z zakresem określonym w art. 5a ust.1 i ust 4 ustawy. 
Aktualny stan prawny dotyczący udzielania dotacji na realizację zadań publicznych określa ustawa z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Zgodnie  z art. 5a w/w 
ustawy organ stanowiący jednostki samorządu uchwala roczny program współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. 
Przedkładany pod obrady Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej Program współpracy Gminy Bystrzyca 
Kłodzka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy              
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012 został 
przygotowany w procesie konsultacji społecznych z organizacjami pozarządowymi. 
Celem uchwały jest przyjęcie rocznego programu współpracy z: 

 organizacjami pozarządowymi, 

 innymi podmiotami, jeżeli ich cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku  
   publicznego, 

 stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego. 
 
Program ma na celu lepsze wykonywanie zadań Gminy poprzez możliwie pełne wykorzystanie 
potencjału organizacji pozarządowych, zwiększenie skuteczności i efektywności działań związanych          
z realizacją zadań publicznych i dalszy wzrost partycypacji społecznej w rozwiązywaniu problemów 
lokalnych. Określa cele, zasady oraz formy współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami 
pozarządowymi. Jednocześnie wskazuje zakres przedmiotowy współpracy, priorytetowe zadania 
publiczne oraz zakładaną wysokość środków przeznaczonych na jego realizację.  
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Za priorytetowe zadania publiczne uznaje się zadania wskazane w programie współpracy                            
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami. 
Pani Burmistrz poprosiła, aby Rada przyjęła autopoprawki do projektu uchwały zgłoszone na 
posiedzeniu merytorycznej komisji. Dodała, że wszystkie zausterkowane wcześniej uwagi ze strony 
Wojewody zostały uwzględnione. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2012, wraz 
ze zgłoszonymi autopoprawkami, polegającymi na tym, aby: 
1/  w § 5, w ustępie 3, pkt 1 dodać litery: 
     a) „f” o brzmieniu: „ wspieranie działań na rzecz rehabilitacji kobiet po leczeniu raka piersi”                                            
     b) „g” o brzmieniu: „wspieranie działań na rzecz profilaktyki raka piersi” 
2/  § 22 ust. 1 brzmiał następująco: 
     „Wysokość środków finansowych planowanych na realizację zadań zawartych w Rocznym  
     programie współpracy określa uchwała budżetowa Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2012; środki  
     zarezerwowane na realizację Programu na 2012 rok wynoszą 327 000 zł.” 
Irena Stawiarska – radna – podziękowała w imieniu Amazonek za przydzielone środki na 
rehabilitację. W tym tygodniu doszły trzy kobiety po operacji piersi. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że ta uchwała budzi kontrowersje w skali kraju i w ocenie 
Wojewody. Z chwilą przyjęcia budżetu i uchwalenia tejże uchwały, wysokość kwoty i na jakie zadanie 
zostanie ona przeznaczona decyduje Burmistrz powołując komisję i ustalając później kwoty na 
poszczególne zadania. Radni wówczas nie mają na to już wpływu.  
Pyta Panią Burmistrz czy ma zamiar ogłosić konkurs i na jaką kwotę w zakresie zadania pn. 
„Wspieranie zadań w zakresie ochrony krajobrazu naturalnego i kulturowego gminy Bystrzycy 
kłodzkiej ze szczególnym uwzględnieniem architektury regionalnej oraz tradycyjnej zabudowy Ziemi 
Kłodzkiej”   
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że nie ma zamiaru ogłaszania konkursu w tym zakresie, 
gdyż to radni planują ogólną pulę środków w budżecie. Burmistrz może mieć jedynie swoje zdanie co 
do ilości poszczególnych konkursów w ramach przyznanych środków. 
Mówi, że nigdy nie podejmuje decyzji sama, posiłkuje się opinią Komisji ds. Sportu oraz Rady. 
Mieczysław Kamiński – radny – dodał, że można było pewne kwoty związane z organizacjami 
pozarządowymi wpisać także w projekcie budżecie w pozycjach innych zadań, wówczas wpływ 
radnych na pewne decyzje byłby większy. Poinformował, że mając nie uchwalony budżet nie może 
wejść w życie § 22 tejże uchwały o brzmieniu: „wysokość środków finansowych przeznaczonych na 
realizację zadań zawartych w rocznym programie współpracy określa uchwała budżetowa na rok 
2012”.   
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w zupełności wystarczy jeśli środki będą wykazane             
w projekcie uchwały budżetowej. 
 
W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 14 radnych,               
w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/191/11 
w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2012 
- stanowiącą  załącznik Nr 6 

 
8/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku                 
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy              
w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2010-2015.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że ustawa z dnia 10 czerwca 2010 roku o zmianie 
ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw nakłada na gminę 
obowiązek tworzenia gminnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 
przemocy w rodzinie. W Gminnym Programie Przeciwdziałania Przemocy na lata 2010 -2015 
przyjętego uchwałą Nr LX/523/10 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 27 sierpnia 
2011 roku nie było zapisu „w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie”. Z uwagi na 
powyższe należy dokonać zmiany i wprowadzić Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy                     
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w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2010 -2015.  
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2010-2015.  
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 14 radnych, w 
głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/192/11 
w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2010-2015 
- stanowiącą  załącznik Nr 7 

 
9/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku                 
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 2012. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Bystrzycy Kłodzkiej na rok 2012 
określa lokalną strategię w zakresie profilaktyki oraz minimalizacji szkód społecznych                                     
i indywidualnych wynikających z używania alkoholu i narkotyków.  
Program przedstawia zadania własne gminy wynikające z art. 4a1 ustawy z dnia 26 października 1982 
r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Zgodnie z treścią tej ustawy zadania 
w zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi wykonuje się przez odpowiednie kształtowanie polityki 
społecznej, w szczególności: tworzenie warunków sprzyjających realizacji potrzeb, których 
zaspokajanie motywuje powstrzymywanie się od spożywania alkoholu; działalność wychowawczą                
i informacyjną; ograniczanie dostępności do alkoholu; leczenie, rehabilitację i reintegrację osób 
uzależnionych od alkoholu; zapobieganie negatywnym następstwom nadużywania alkoholu i ich 
usuwanie oraz przeciwdziałanie przemocy w rodzinie.  
Gminny Program zawiera równocześnie zadania własne gminy w obszarze profilaktyki z narkomanii 
zapisane w ustawie z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 2012.  
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że ma pewną wątpliwość związaną z podziałem 
środków w ramach Gminnego Programu Profilaktyki… - tj. załącznik nr 3. Dodał, że zdecydowanie 
zbyt mało środków jest na profilaktykę a za dużo na Centrum Integracji Społecznej. W poprzednich 
kadencjach było tak, że gmina bezpośrednio prowadziła i realizowała te zadania, dopiero od kilku 
kadencji są one prowadzone przez Ośrodek Pomocy Społecznej. 
Mówi, że w tym roku nastąpił wzrost planu w wysokości 34 tys. zł z tytułu opłat za wydanie 
zezwolenia na sprzedaż alkoholi. Pyta, czy to zostało ujęte i przewidziane w dochodach na rok 2012.   
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że tak. 
  
W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 12 radnych, 
w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, przy 1 wstrzymującym się, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/193/11 
w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 2012 
- stanowiącą  załącznik Nr 8 

 
10/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku                 

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy               
w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że  w związku z wejściem w życie Rozporządzenia 
Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie środowiskowych domów 
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samopomocy konieczne jest wyodrębnienie środowiskowych domów samopomocy ze struktur 
ośrodka pomocy społecznej i utworzenie samodzielnych jednostek organizacyjnych. 
Środowiskowy Dom Samopomocy jest placówką wsparcia dziennego dla osób upośledzonych 
umysłowo i chorych psychicznie. Zajęcia prowadzone w środowiskowym domu samopomocy mają na 
celu podtrzymywanie nabytych umiejętności, naukę nowych, treningi samodzielnego funkcjonowania 
w różnych sytuacjach społecznych. 
Nowo powstała jednostka przejmuje pracowników ośrodka pomocy społecznej oraz mienie 
stanowiące wyposażenie dotychczasowej placówki. Zadanie prowadzenia środowiskowych domów 
samopomocy jest zadaniem zleconym i finansowanym ze środków administracji rządowej, w związku 
z tym środki na funkcjonowanie zapewnia Wojewoda Dolnośląski. Dodała, że załącznikiem do 
uchwały jest statut, który mówi, że jeśli naszych podopiecznych z terenu naszej gminy będzie 
niewystarczająca ilość to jednostka będzie mogła podpisywać porozumienia aby mogła przyjmować 
osoby z terenu innych samorządów.  
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że nasz OPS w ramach którego dotychczas działał 
Środowiskowy Dom Samopomocy jest wzorcowym przykładem dobrej działalności jednostki. 
Wszyscy zgadzamy się aby ośrodek istniał gdyż jest finansowany z budżetu państwa. Podkreśla rolę 
statutu, który jest bardzo ważny, w tym § 6, który mówi, że konkretne zasady działania określi 
regulamin organizacyjny w uzgodnieniu z Wojewodą, który podlega następnie zatwierdzeniu przez 
Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej.  Przytacza treść § 9, mówiący o tym, że w przypadku wolnych miejsc 
mogą być przyjmowani mieszkańcy innych gmin, z którą zostanie zawarte porozumienie.  
  
W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 11 radnych, 
w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/194/11 
w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej 

- stanowiącą  załącznik Nr 9 
 
11/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku                 
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 
Gminą Bystrzyca Kłodzka i Gminą Kłodzko dotyczącego świadczenia pomocy mieszkańcom Gminy 
Kłodzko przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że  jeżeli gmina lub powiat właściwy ze względu na 
miejsce zamieszkania osoby nie prowadzą ani nie zlecają prowadzenia domu, wówczas osoba może 
być skierowana do domu prowadzonego przez inną gminę lub inny powiat, któremu odpowiedni organ 
jednostki samorządu terytorialnego właściwy ze względu na miejsce zamieszkania osoby ubiegającej 
się o skierowanie do domu powierzył, w drodze porozumienia , realizację zadania publicznego. 
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy 
podejmowanie uchwał w sprawie współdziałania z innymi gminami. 
Gminy mogą zawierać porozumienia w sprawie powierzenia jednej z nich określonych przez nie 
zadań publicznych. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bystrzyca 
Kłodzka i Gminą Kłodzko dotyczącego świadczenia pomocy mieszkańcom Gminy Kłodzko przez 
Środowiskowy Dom Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Marian Adamów – radny – pyta, kto występował z inicjatywą zawarcia porozumienia? 
Małgorzata Kuchejda – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – poinformowała, że to Gmina 
Bystrzyca Kłodzka występuje z inicjatywą, gdyż w strukturach Środowiskowego Domu są osoby z 
Kłodzka i z Krosnowic. Nawiązując do wypowiedzi radnego Kamińskiego, dodała, iż Ośrodek  ma już 
zatwierdzony regulamin organizacyjny przez Wojewodę. Teraz pozostaje aby został zatwierdzony 
przez Panią Burmistrz.    
  
W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 11 radnych, 
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w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/195/11 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bystrzyca Kłodzka  

i Gminą Kłodzko dotyczącego świadczenia pomocy mieszkańcom Gminy Kłodzko przez 
Środowiskowy Dom Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej 

- stanowiącą  załącznik Nr 10 
 
12/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku                 
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 
Gminą Bystrzyca Kłodzka i Gminą Miejską Kłodzko dotyczącego świadczenia pomocy mieszkańcom 
Gminy Miejskiej przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że  uzasadnienie przytoczone w uprzednio podjętej 
przez  Radę uchwale ma tu identyczne zastosowanie.   
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2011 r. zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bystrzyca 
Kłodzka i Gminą Miejską Kłodzko dotyczącego świadczenia pomocy mieszkańcom Gminy Miejskiej 
przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej. 
  
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 11 radnych,                
w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/196/11 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bystrzyca Kłodzka  
i Gminą Miejską Kłodzko dotyczącego świadczenia pomocy mieszkańcom Gminy Miejskiej 

przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej 
- stanowiącą  załącznik Nr 11 

 
13/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku                 
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie nadania 
nazwy ulicy na obszarze miejscowości Stara Bystrzyca. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że projekt obejmuje kilka działek, które są drogami 
gminnymi (droga w kierunku Polanicy). Na wniosek zainteresowanych jest prośba aby drogę nazwać 
„Radosną”. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 
ulicy na obszarze miejscowości Stara Bystrzyca. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że podejmując tą uchwałę a wcześniej zatwierdzając 
studium możemy doprowadzić do powstania osiedla. Po przeanalizowaniu wizji lokalnej będzie 
można wybudować kilkanaście lub kilkadziesiąt domów. Jeśli wybudują się kolejni chętni będą 
domagali się wybudowania drogi przez gminę. Na omawianym terenie są jedynie drogi polne. Nie ma 
tam energii elektrycznej ani wody.  Dodał, że odbył wizję w terenie i osobiście rozmawiał                              
z właścicielami nieruchomości. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 13 radnych, w 
głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/197/11 
w sprawie nadania nazwy ulicy na obszarze miejscowości Stara Bystrzyca 

- stanowiącą  załącznik Nr 12 
 
Ad. 5. Realizacja programu reintegracji zawodowej i społecznej w Centrum Integracji  
Społecznej. 
Centrum Integracji Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej realizuje ustawę o zatrudnieniu 
socjalnym, której celem jest reintegracja społeczna i zawodowa osób wykluczonych 
społecznie. 
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Reintegracja społeczna uczestniczenia w życiu społeczności lokalnej i pełnienia ról społecznych             
w miejscu pracy, zamieszkania lub pobytu. 
Reintegracja   zawodowa   oznacza   działanie   mające   na   celu   odbudowanie   i podtrzymanie    
u osoby uczestniczącej w zajęciach Centrum Integracji Społecznej zdolności do samodzielnego 
świadczenia pracy na rynku pracy. 
Każdy uczestnik przed przystąpieniem do reintegracji zawodowej misi otrzymać zaświadczenie od  
lekarza Medycyny Pracy,  że jest zdolny  do uczestnictwa w reintegracji zawodowej oraz musi przejść 
szkolenie BHP i P. poż. 
Program Centrum Integracji Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej jest ważnym instrumentem wsparcia 
reintegracji społecznej i zawodowej grup nie będących społecznie i ekonomicznie samo 
wystarczającymi oraz ich integracji z rynkiem pracy. Zasadniczym celem jest zwiększenie możliwości 
wyjścia z izolacji i przywrócenia ról społecznych i zawodowych, szczególnie osób długotrwale 
pozostających na marginesie życia społecznego. 
Zasadniczym zadaniem Centrum jest realizowanie pełnego zakresu programu zatrudnienia 
socjalnego umożliwiające walkę z ubóstwem i społecznym wykluczeniem. Realizacja programu ma 
ostatecznie zapewnić usamodzielnienie osób dotkniętych dysfunkcjami, zagrożonych lub 
podlegających wykluczeniu społecznemu, a tym samym uniezależnienie ich od instytucji 
pomocowych. Kompleksowe działania kierowane przez nas zmierzają do zapewnienia uczestnikom 
Centrum pomocy w uzyskiwaniu bezpieczeństwa socjalnego - świadczenie integracyjne 100% zasiłku 
bezrobotnych (kwota brutto: 761,40 zł, netto: 660,87 zł) przy zastosowaniu oddziaływań 
profilaktycznych, aktywizacji zawodowej oraz wsparcia w rozwoju osobistym. 
 
Cele osiągnięte przez realizację programu reintegracji społecznej i zawodowej: 
a) wykształcenie umiejętności pozwalających na pełnienie ról społecznych i osiąganie pozycji 
społecznych dostępnych osobom nie podlegającym wykluczeniu społecznemu; 
b) nauczenie planowania życia i zaspokajania potrzeb własnym staraniem, zwłaszcza przez 
możliwość osiągania własnych dochodów poprzez zatrudnienie lub działalność  
gospodarczą; 
c) zdobycia umiejętności racjonalnego gospodarowania posiadanymi środkami pieniężnymi; 
d) nabycie przez uczestników CIS umiejętności zawodowych oraz przyuczenie do wykonywania 
określonych prac lub określonych zadań zawodowych, przekwalifikowanie lub podwyższenie 
kwalifikacji zawodowych; 
e) zdobycie wiedzy w zakresie rozpoczynania i prowadzenia samodzielnej działalności gospodarczej 
oraz zdobycie wiedzy na temat zakładania i prowadzenia spółdzielni socjalnych; 
f) umożliwienie wzajemnego wsparcia emocjonalnego i doskonalenia wewnętrznego uczestników; 
g) nabycia umiejętności odkrywania i rozumienia własnej osoby; 
h) przyjęcie akceptowanego społecznie systemu wartości, celów i ideałów oraz umiejętności 
realizowania swoich potrzeb w sposób zgodny z zasadami i normami społecznymi; 
i) przyswajanie prozdrowotnych postaw; 
j) wykorzystanie nabytych umiejętności w życiu codziennym. 

Praktyczna nauka zawodu prowadzona jest w następujących warsztatach: 
• krawieckim, 
• ogrodniczym i zieleni miejskiej, 
• remontowo-budowlanym, 
• stolarskim, 
• brukarskim. 

  
PRACE WYKONANE PRZEZ WARSZTATY NA RZECZ GMINY 

- Prace porządkowe na terenie miasta (usuwanie nieczystości). 
- Prace porządkowe na terenach zieleni miejskiej: usuwanie połamanych gałęzi, grabienie  
  liści i skoszonej trawy, zamiatanie odchwaszczanie ścieżek i alejek. 
- Prace porządkowe na poboczach dróg wjazdowych do miasta (usuwanie nieczystości). 
- Przygotowanie rabat pod nasadzenia sezonowe: przekopanie gleby, grabienie, usuwanie  
  kamieni i nieczystości. 
- Prace porządkowe na terenie „starego cmentarza". 
- Przycinanie krzewów i bylin rosnących na rabatach i na terenie parków. 
- Prace porządkowe na terenie Góry Parkowej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
- Przygotowanie terenu pod wysiew trawy. 
- Sadzenie roślin jednorocznych, dwuletnich, wieloletnich i cebulkowych na rabatach  
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  miejskich, w gazonach i kaskadach. 
- Prace pielęgnacyjne na rabatach miejskich: plewienie, spulchnianie, nawożenie, usuwanie  
  przekwitłych kwiatostanów oraz podlewanie ( w okresie letnim codziennie od godz. 5.00 i w  
  weekendy). 
- Wykonanie ławek i stołów biesiadnych dla sołectw. 
- Naprawa zniszczonych ławek na terenie miasta i aleja k/Wyszki. 
- Koszenie trawników i skwerów. 
- Porządkowanie i wycinka krzaków na Górze Parkowej. 
- Prace remontowe przy świetlicy w Nowej Łomnicy. 
- Prace zlecone przez ZUK, ZBK i ZWiK. 
- Wykonanie podjazdu dla osób niepełnosprawnych - Biblioteka Pedagogiczna i Miejska. 
- Wykonanie prac zleconych przez PUP. 
- Prace przy budowie kortu tenisowego w Wilkanowie. 
- Prace wykonywane na zlecenie Zarządu Dróg Powiatowych. 
- Wykaszanie traw i utrzymanie porządku - cmentarz przy ulicy Kłodzkiej. 
- Demontaż placu zabaw przy ulicy Starobystrzyckiej. 
- Uszycie flag na potrzeby Urzędu Miasta i Gminy. 
- Uszycie zasłon do kabin wyborczych. 
- Stroje liturgiczne chłopięcy - 15 szt. 
- Stroje liturgiczne dziewczęcy - 15 szt. 
- Szycie na miarę (sukienki, spódnice, spodnie, bluzki, kurtki, płaszcze) i przeróbki dla lokalnej   
   ludności. 
Dochód z działalności Centrum Integracji Społecznej do miesiąca października 2011 roku wyniósł 
107.745,25 zł w tym: sprzątanie 80.446,45 zł, krawiectwo 27.298,80 zł 
Obecnie program reintegracji społecznej i zawodowej realizuje 50 osób (nabór rotacyjny od 
stycznia 57 osób) w tym: 

• długotrwale bezrobotni - 31 osób 
• uzależnieni od alkoholu - 22 osoby 
• osoby niepełnosprawne - 2 osoby 
• opuszczające zakłady karne - 2 osoby 

Od 01.02.2011 roku Centrum realizuje kontrakt socjalny zawierany w ramach projektu systemowego 
OPS (porozumienie) poddziałanie 7.1.1 - upowszechnianie aktywnej integracji przez Ośrodki Pomocy 
Społecznej pt."Aktywizacja społeczna i zawodowa". W ramach projektu refundujemy koszt dojazdu 
beneficjentów, zakupujemy ubrania i obuwie robocze oraz prowadzimy reintegrację społeczną                    
i zawodową. 
Obowiązek prowadzenia aktywnej polityki społecznej nałożony na gminy najefektywniej realizowany 
jest właśnie przez Centrum Integracji Społecznej. Jest to jedno z rozwiązań prawno - 
instytucjonalnych, które razem z innymi, takimi jak: program prac społecznie - użytecznych, roboty 
publiczne, prace interwencyjne i staż oraz spółdzielnie socjalne, tworzy system wsparcia dla osób 
wykluczonych społecznie i ułatwia powrót (wejście) na rynek pracy. Nie ma lepszego miejsca niż 
Centrum do przygotowania bezrobotnych i marginalizowanych społecznie do założenia spółdzielni 
socjalnej oraz do powrotu na rynek pracy. 
 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że Centrum Integracji Społecznej pozyskuje w tym roku 
ok. 1 mln zł środków z zewnątrz. Są one przekazywane także osobom uczestniczącym w projektach. 
Skierowała słowa podziękowania do p. Małgorzaty Kuchejdy i Czesławy Żebrowskiej za włożony trud i 
zaangażowanie we współpracę z uczestnikami. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2011 r. przyjęła informacje 
przedstawioną przez p. Czesławę Żebrowską – Kierownika Centrum Integracji Społecznej dotyczącą 
realizacja programu reintegracji zawodowej i społecznej w Centrum Integracji Społecznej.  
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że prace wykonywane przez Centrum są istotne dla 
miasta, w tym chociażby utrzymanie zieleni miejskiej. Dodał, że należą się podziękowania dla Pani 
Kierownik, która wykazuje się kreatywnością i zdecydowaniem w pracy. Jeśli uda nam się chociażby 
jedną osobę uratować spośród ok. 50 to jest już duży sukces.  
Przewodniczący zarządził 10 min przerwy. 
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Ad. 6. Informacje Burmistrza 

29.10.2011 r.  - Powiatowy Zjazd Ochotniczych Straży Pożarnych 
- Wybory Powiatowego Zarządu OSP, 
- Wyłonienie delegatów do Zarządu Województwa OSP,  

02.11.201 Ir. 
- Spotkanie z prezesem PKS Sp. z o.o. w Kłodzku p. Markiem Baweckim w sprawie 

dalszych losów zabudowań PKS-u w Wilkanowie, 
08.11.2011 r. 

- Spotkanie z p. Michaliną Romańską Naczelnikiem Departamentu Ochrony Zabytków w 
Ministerstwie Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie prac konserwatorskich przy 
murach obronnych w Bystrzycy Kłodzkiej oraz możliwości pozyskania środków na 
II etap prac zabezpieczających mury. Wniosek gminy zostanie złożony do 30.11.2011 
r. 

- Spotkanie   z   p.   Maksymilianem   Celedą   Dyrektorem   Departamentu   
Szkolnictwa Artystycznego Ministerstwa Kultury i dziedzictwa Narodowego w sprawie 
remontu budynku przy ul. Okrzei 34 w Bystrzycy Kłodzkiej na potrzeby Szkoły 
Muzycznej oraz możliwości pozyskania środków na ciąg dalszy remontów wewnątrz  
budynku. Wniosek został złożony 15 listopada 2011 r. 

- Spotkanie z p. Grzegorzem Furmańskim Zastępcą Dyrektora Generalnego Lasów 
Państwowych w sprawie możliwości przejęcia przez Gminą drogi Izabeli w 
Międzygórzu (plan dla Międzygórza - droga na Marię śnieżną, trasy narciarskie  
w Międzygórzu), 

14.11.2011 r. 
- Zebranie wyborcze w Sołectwie Lasówka. Nowym Sołtysem został p. Piotr 

Traczewski, a do Rady Sołeckiej zostali wybrani w wyborach uzupełniających: p. 
MichałSmolarz i p. Teresa Pomietło. 

17.11.2011 r. 
- Wizyta p. Marii Ptak - Konserwator Zabytków w sprawie prowadzonych prac przy 

murach obronnych w Bystrzycy Kłodzkiej, 
18.11.2011 r. 

- Spotkanie z prezes Budostal p. Aliną Karpińską, wykonawcą p. Jackiem 
Jędrzejczakiem Firmą A.Szarap, która projektowała Rewitalizację Starówki  

  w  sprawie dodatkowych prac przy galerii (podwyższeniu), 
21.11.2011 r. 
                      -  Podpisanie   w   Urzędzie   Marszałkowskim   umów   na   dofinansowanie    
                         doposażenia w świetlicach wiejskich w Zabłociu i Nowym Waliszowie, 

- Spotkanie w Wydziale Zarządzania Kryzysowego w Urzędzie Wojewódzkim  
   w sprawie zmiany technologii wykonania drogi w Paszkowie ze środków 

Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji na usuwanie skutków powodzi 
22.11.2011 r. 

- Spotkanie z p. Jerzym Łokietko Dyrektorem w Regionalnej Dyrekcji Lasów   
   Państwowych we Wrocławiu w sprawie możliwości przejęcia drogi Izabeli z planów    
   zagospodarowania przestrzennego dla Międzygórza, 9/24.11.2011 r. 

                    -  Spotkanie z prezes WSSE INVEST-PARK Sp. z o.o. p. Urszulą Solińską-Marek 
                       w sprawie zagospodarowania podstrefy w Bystrzycy Kłodzkiej, 

- Spotkanie z Członkiem Zarządu Urzędu Marszałkowskiego p. Jerzym Tutajem w   
   sprawie zwrotu    części    dotacji    na    miejscowe    plany    zagospodarowania     
   przestrzennego (nie będziemy zwracać środków - 27.000 zł), 
- Spotkanie z p. Maciejem Zatheyem Dyrektorem Departamentu Rozwoju 

Regionalnego w sprawie możliwości zapłaty brakującej kwoty przy remoncie MGOK 
w styczniu 2012 r. 

 
Gospodarka lokalowa: 
- lokale użytkowe przejęte: 0 
- lokale użytkowe wytypowane do przetargu :0 
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu: 0, w drodze rokowań - 0 
- pozyskane mieszkania: 2 
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- przydzielone mieszkania: 2, po zakończonym remoncie kapitalnym - 1, 

- zamiany mieszkań: 
 

• wzajemne (pomiędzy najemcami) - 0 

• z urzędu – 0 

 
Gospodarka mieniem gminnym: 
- sprzedaż lokale (ilość zawartych aktów notarialnych): 

mieszkalne: 23 

• budynki: 0 lokale użytkowe: 1 

• udział w nieruchomości zabudowanej – 1 
 

- dzierżawa gruntów rolnych: 16,  
- w tym rolne: nowe - 9;  
- ogródki przydomowe nowe: 5;  
- grunt pod kiosk: 1;  
- grunt na zorganizowanie placu do nauki jazdy - 1 
- pozyskane mieszkania : 0 
Wydane Zarządzenia Burmistrza: 34  
Informacja demograficzna: urodzenia: 17, zgony: 15 
 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że 10 grudnia br. odbędzie się Jarmark Adwentowy                  
w Długopolu Zdroju i nastąpi uroczyste otwarcie wyremontowanej części parku. 
Dodała, że 19 grudnia br. odbędzie się w godzinach popołudniowych uroczystość zakończenia nie 
tylko remontu Placu Wolności ale wszystkich inwestycji, które wykonywaliśmy w roku 2011.  
Podziękowała wszystkim mieszkańcom za cierpliwość i wszelką niedogodność podczas licznych 
remontów. Na zakończenie wypowiedzi serdecznie zaprosiła wszystkich do uczestniczenia                            
w planowanych uroczystościach. 
 
Ad. 7. Zapytania radnych. 
Piotr Budnik – radny – poinformował, że 29 października odbył się Powiatowy Zjazd Ochotniczych 
Straży Pożarnych w Nowej Rudzie. Dodał, że radny Jan Pięta został członkiem w powiatowym 
zarządzie OSP, zaś Pani Burmistrz w wojewódzkim zarządzie OSP.   
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że z przedstawionej informacji Burmistrza 
powinniśmy być bardzo zadowoleni, gdyż widać, że wszelkie działania i spotkania były związane                       
z pozyskaniem środków finansowych. To jest duży plus. Radny wyraża swoje zadowolenie                        
z podjętych rozmów w prawie drogi Izabeli w Międzygórzu. Mówi, że jeśli uda się zrealizować remont 
drogi zawnioskuje, aby droga Izabeli przyjęła nazwę Renaty. Dodał, że jest to zadanie prorozwojowe                       
i proinwestycyjne. 
Pozytywnym zjawiskiem są starania na remont murów oporowych i szkołę muzyczną. Pyta, czy 
oświata otrzyma całościowo 400 tys. zł i czy są to środki wystarczające. 
Pani Burmistrz – mówi, że może okazać się, że brakująca kwota będzie szczątkowa. 
Marian Adamów – radny – pyta, jak przedstawiają się sprawy zabudowań w Wilkanowie po odbytych 
rozmowach z Prezesem PKS oraz czy będzie ustawiona wiata na Placu Szpitalnym podobnie jak na 
ul. Kolejowej. 
Pani Burmistrz – poinformowała, że zostanie zamówiona specjalna wiata, która będzie miała jedynie 
samo zadaszenie. Co do zabudowań w Wilkanowie - zamierzano je sprzedać. Jest 4 
przedsiębiorców, którzy chcieliby wynająć pomieszczenia i rozpocząć działalność. Jest szansa, że 
część obiektów zostanie zagospodarowana.     
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że od dziesiątków lat Bystrzyca Łomnicka jest 
zanieczyszczana różnymi ściekami a w szczególności z Ośrodka Pomocy Społecznej. Tak było przez 
wiele lat i nikt specjalnie tam nie interweniuje. Są tam dwie rury. Z jednej nieustannie wypływają 
ścieki. Apeluje aby zająć się jak najszybciej tym problemem.  
Pyta, czy widzimy możliwość rozwiązania „wychodków” na terenie starego miasta, które stoją                    
w większości bezużyteczne i zwraca się do Prezesa ZUK aby w przyszłości zająć się tym problemem.   
Pani Burmistrz – poinformowała, że przy budowie kanalizacji dla Długopola Zdroju sieć 
kanalizacyjna będzie przechodziła przez Plac Szpitalny, wówczas problem się rozwiąże.   
Jan Szkwarek – radny – mówi, że ścieki, które płyną z Domu Pomocy Społecznej są 
przepompowywane przez rzekę do oczyszczalni. Tam jest studnia w której pompy przepompowują. 
Marta Konieczna - Morawa – Prezes ZWiK – mówi, że na terenie Domu Pomocy Społecznej jest 
przepompowania ścieków i z tego kompleksu ścieki są przepompowywane do kolektora. Wzdłuż rzeki 
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w wielu miejscach są odpływy i powinna być wykonana melioracja terenu. Mieszkańcy 
niejednokrotnie nielegalnie podłączają swoje odpływy z szamb. Pani Prezes mówi, że na wysokości 
DPS jest odpływ  ścieków do rzeki i absolutnie nie muszą pochodzić one z tego zakładu. Jednakże na 
każde zgłoszenie należy reagować i sprawdzić.  
Pani Burmistrz – przypomniała, że to zadaniem gminy jest wykonanie kanalizacji miasta.  
Jerzy Klajn – radny – mówi, że powyżej mostu jest suche szambo, które niejednokrotnie się 
przelewa.  
Piotr Budnik – radny – prosi Prezesa ZUK aby pracownicy, którzy wywożą śmieci z terenu gminy 
zbierali także worki ze śmieciami, które są zlokalizowane na poboczach dróg.  
Jan Pięta – radny – serdeczne podziękowania skierował na ręce Pani Burmistrz za podpisanie umów 
na dofinansowanie doposażenia świetlic wiejskich, w tym także w Zabłocie.  
 
  
Ad. 8. Informacje Przewodniczącego Rady 
Przewodniczący poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 
1/  do wiadomości Rady odpowiedź do firmy Tauron w sprawie usunięcia słupa energetycznego  
     stwarzającego zagrożenie (działka 345) na łączniku drogi ul. Orężna z ul. Konopnicką.  
2/  od Burmistrza do Rady w sprawie regulacji stanu prawnego nieruchomości drogi wchodzącej w  
     skład ulic na terenie miasta.     
3/  do wiadomości Rady pismo do ZDP w sprawie zmiany kategorii dróg na terenie miasta; 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że na początku lat 90 z chwilą powstania samorządu 
był problem z komunalizacją poszczególnych dróg (wówczas nie było jeszcze powiatu). Niektóre                  
z dróg, które powinny być powiatowymi są gminne a niektóre gminne są powiatowe. Pismo, które 
zostało wystosowane potwierdza, że Pani Burmistrz zamierza przejąć niektóre nieruchomości (drogi). 
Ich przejęcie powoduje, że gmina ponosi koszty ich utrzymania i remontów. Proponuje aby po 
negocjacjach, które odbędą się pomiędzy gminą a powiatem przedłożyć wykaz dróg, których zmiana 
dotyczy.   
Pani Burmistrz – mówi, że podjęcie wniosku przez Radę w tej sprawie spowoduje, że powiat złoży 
wniosek o powiatyzację i  wówczas nam ją nieodpłatnie przekaże. Zobowiązała się, że na kolejne 
posiedzenie przygotuje informację z wyszczególnieniem tych dróg w mieście, które dotychczas 
traktowane były jako ulice gminne. Działania te mają przede wszystkim na celu „uporządkowanie w 
papierach”.  
4/ od p. Tadeusza Kowalskiego, ul. Międzyleśna w sprawie wprowadzenia korekty do budynku przy 

ul. Międzyleśnej 31. 
Pani Burmistrz – mówi, że w roku kiedy były przyjmowane zasady czynszowe jest zapis mówiący             
o tym, że dla wolnostojących budynków ten czynsz jest o 10% większy od podstawowej kwoty. 
Uważa, że należy potraktować pismo wnioskodawcy jako wniosek do radnych aby zmienić uchwałę, 
aby nie było zwyżki czynszu w nieruchomościach wolnostojących.  
Dariusz Krzemiński – radny – zwraca uwagę aby tabliczkę „Biuro Poselskie Zbigniewa 
Chlebowskiego” umieszczoną na nieruchomości Placu Wolności 4 ściągnąć, gdyż jest nieaktualna.   
Mieczysław Kamiński – radny – pyta Przewodniczącego jaki plan pracy Rady przewiduje                          
w  miesiącu grudniu.  
Przewodniczący Rady – poinformował, że skoro opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jeszcze nie 
wpłynęła, jest konieczne aby zwołać sesję w najbliższych dniach celem uchwalenia budżetu na rok 
przyszły. 
Pani Burmistrz – zaproponowała, aby ogłosić przerwę w obradach i kontynuować ją w II części           
w wyznaczonym terminie. Dodała, że przygotuje informację jakie uchwały będą musiały być podjęte 
na sesji grudniowej, m.in. zmiany w budżecie, połączenia w zespół szkoły w Wilkanowie gdyż są już 
wszystkie wymagane opinie, Wieloletni Program Inwestycyjny. 
Poinformowała, że nie będziemy jako Rada zajmować się stawkami za wodę i ścieki. Stawki ich pójdą 
w dół. W związku z tym, że gmina nie będzie dokonywać dopłaty do wody i ścieków zostaną one                 
podwyższone o stopień inflacji o kilka groszy na metrze sześciennym.  
Pojawia się nowa pozycja w budżecie „za wody opadowe”. Dodała, że mieszkańcy odczują podwyżkę 
o stopień inflacji ponieważ nie będzie już dopłaty do wody i ścieków. 
Przewodniczący Rady – przychylił się do propozycji Pani Burmistrz. Dodał, że przewiduje się, że 
kolejna XXI sesja odbędzie się przed Nowym Rokiem. 
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W związku z zamiarem ogłoszenia przerwy w obradach XX sesji Rady Miejskiej, Przewodniczący 
Rady przystąpił do głosowania, aby kontynuować obrady tejże sesji na II części zwołanej na dzień 5 
grudnia 2011 r. 
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/198/11 
w sprawie kontynuowania obrad 

- stanowiącą  załącznik Nr 13 
 
 
Ad. 9. Informacje Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – poinformował, że Komisja na posiedzeniu               
w dniu 21 listopada 2011 r. Komisja dokonała kontroli klubów sportowych:  
Zamek Gorzanów, siedziba Plac Wolności 1, 57-521 Gorzanów,  
Polonia,  siedziba ul. Mickiewicza 14, 57-500 Bystrzyca Kłodzka, 
w  zakresie wykorzystania dotacji z budżetu Gminy i wypracowała następujące wnioski: 
1/ Komisja wnioskuje do Burmistrza, aby na najbliższe posiedzenie komisji przedłożyć dokumentację 
związaną z realizacją zadania budowy boiska w Gorzanowie. Komisja widzi za zasadne aby                       
w posiedzeniu komisji uczestniczyły osoby związane z wykonaniem i realizacją projektu.                    
(5 za – jednogłośnie) 

 
2/ Komisja wnioskuje do Burmistrza o przedłożenie na najbliższym posiedzeniu komisji pisemnej 
informacji dotyczącej: 
      - utrzymania boiska i budynku klubu sportowego Polonia, 

- kosztów ponoszonych przez klub za media. (5 za – jednogłośnie) 
 
Ad. 10. Sprawy różne i wolne wnioski. 
Dariusz Krzemiński – radny – prosi p. Wiesława Czermaka o poinformowanie Rady co stało się                
z kamieniami z Małego Rynku.  
Wiesław Czermak – mieszkaniec Bystrzycy Kłodzkiej – mówi, że „co władza to po swojemu”. Mówi, 
że nie wie czym się kierowała ówczesna władza i architekci, że ogrodzenie wokół pręgierza zostało 
usunięte. Chodzą pogłoski, że ten pręgierz wygląda „jak ten na weselu”. Należałoby wykonać 
ogrodzenie wzorem byłego.  Dodał, że kamienie z Małego Rynku najprawdopodobniej znajdują się w 
Dusznikach.  
Pani Burmistrz – poinformowała, że wizualizacja Małego Rynku jest już wykonana i wierzy, że              
w przyszłorocznym budżecie znajdą się środki na wykonanie dokumentacji i uwagi p. Wiesława 
zostaną wzięte pod uwagę. Nie jest problemem aby to odtworzyć – zapewnia mieszkańca. Prosi                
o zrozumienie i przychylność, aby sprawą pręgierza i jego otoczeniem zająć się przy planowanej 
rewitalizacji Małego Rynku.   
Wiesław Czermak – mieszkaniec Bystrzycy Kłodzkiej – pyta Panią Burmistrz, kto wydał zgodę na 
sprzedaż działki na ulicy Kolejowej pod budowę stacji CPN. Mówi, że Pan Wojewoda wydał 
porozumienie bez uzgodnienia z naszą władzą miejską. 
Pani Burmistrz – poinformowała, że plan zagospodarowania został uchwalony w roku 2002 i jest on 
nadal aktualny. To są decyzje sprzed 9 lat. Na chwilę obecną nie możemy w to ingerować. Mówi, że 
są pewne działania zalegalizowane wiele lat temu na które teraz Gmina nie ma wpływu.  
Dodała, że pozwolenie na budowę wydaje Starostwo a nie Gmina. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że należy sprawdzić plan zagospodarowania przestrzennego 
z roku 2002, sprawdzić działkę, dowiedzieć się czy gmina wydała decyzję o warunkach zabudowy               
i zagospodarowania terenu. Wówczas możemy rozmawiać. Należy wyjaśnić tę sprawę w oparciu                 
o dokumenty będące w Gminie. 
Marian Adamów – radny – poinformował, że 11 listopada br. odbył się zjazd zespołów śpiewaczych              
i podziękował Pani Burmistrz za wsparcie finansowe i wkład pracy Pani Dyrektor MGOK. Dodał, że 
bardzo cieszą mieszkańców takie imprezy i wyraża zadowolenie z odbytej uroczystości.    
Jan Szkwarek – radny – mówi, że dwóch mieszkańców dzwoniło do Niego i żaliło się, że były miejsca 
dla zespołów ale nie dla ludzi chcących posłuchać.  
Przewodniczący Rady – potwierdza, że było bardzo ciasno. Dopóki  nasza reprezentacyjna sala w 
MGOK nie będzie odremontowana, żadna -świetlica wiejska nie pomieści tak wiele zespołów                      

i mieszkańców. 
Pani Burmistrz – poinformowała, że w przyszłym roku uroczystość odbędzie się w MGOK                     
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w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Ponadto poinformowała, że zostało wystosowane pismo do Regionalnego Zarządu Gospodarki 
Wodnej, na które otrzymaliśmy już odpowiedź. Jest szansa, że w przyszłym roku ruszą prace RZGW 
w korytach rzek m.in. przy ul. Międzyleśnej 21, na terenie Pławnicy, Międzygórza, Zabłocie, 
Długopole. 
Otrzymaliśmy propozycje pewnej firmy, która chce porządkować wszystkie pobocza naszych dróg 
gminnych w zamian za pozyskane drewno. Dodała, że jeśli będzie posiadała szczegółowe informacje 
w tym zakresie to przekaże do wiadomości Radzie.   
Mieczysław Kamiński – radny –  pyta, czy Pani Burmistrz przygotowuje się do Dni Floriana                          
i Bystrzycy Kłodzkiej na Górze Parkowej. W projekcie budżetu trudno znaleźć środki na jego 
przygotowanie. 
Pani Burmistrz – poinformowała, że odbyła wizytę u Ekscelencji Biskupa aby uzgodnić termin 
uroczystości. Proponuje się termin 5 lub 6 maja pod obchody. Jeśli chodzi o utwardzenie dróg                     
i placów przeznaczy się środki z puli na utrzymanie dróg. Zastania się jeszcze nad wykonaniem 
energii elektrycznej. Oszacowano koszty podłączenia energii i wynoszą one ok. 250 tys. zł. + koszty 
wykonania dokumentacji. Jest zdania, że będziemy musieli poradzić sobie agregatami 
prądotwórczych.  
Mieczysław Kamiński – radny –   poinformował, że należałoby zamówić mszę dziękczynną za 
pogodę w roku 2011., gdyż wiele zadań inwestycyjnych zaplanowanych w roku 2011 byłoby 
niewykonane.    
Pani Burmistrz – poinformowała, że jest to cud. Gdyby nie opatrzność Boska nad naszymi 
działaniami mielibyśmy problemy z realizacją wielu zadań inwestycyjnych (rewitalizacja Placu 
Wolności i Parku Zdrojowego w Długopolu Zdroju). Zapewnia, że ustali z naszym Dziekanem termin 
mszy. 
Irena Stawiarska – radna – mówi, że rozmawia z pracownikami firmy wykonującej prace ziemne na 
Placu Wolności, którzy potwierdzają, że w mieście Bystrzyca Kłodzka zdarzył się prawdziwy cud. 
Grażyna Wachowska - Szuba – Dyrektor MGOK – poinformowała, że uroczystość obchodów święta 
11 listopada z udziałem zespołów śpiewaczych przed remontem MGOK odbywała się na sali 
widowiskowej i frekwencja była niewielka.     
Stanisław Bielak – Sołtys Gorzanowa – pyta Panią Burmistrz jak przedstawia się sprawa oświetlenia 
na Kolonii Muszyn oraz sprawa tablic kierunkowych do posesji. Mówi, że Prezes Stowarzyszenia 
gnębi i zmusza do spotkania w sprawie budowy boiska. 
Pani Burmistrz – odpowiedziała, że zwróciła się do radnego Jana Pięty aby na zasadzie demokracji 
zebrano podpisy nad realizacją zadania pn. wykonanie oświetlenia na terenie Kolonii Muszyn.   
Co do sprawy boiska w Gorzanowie komisja rewizyjna zawnioskowała aby udostępniono 
dokumentację przez Stowarzyszenie i omówić jak przebiegają działania. Przypomniała sołtysowi, że 
realizacją inwestycji zajmuje się Stowarzyszenie na Rzecz Miłośników Gorzanowa.  Mówi, że zostaje 
zakończony I etap, gdzie jest pożyczka 100 tys. zł. 500 tys. zł pożyczki jest planowany na kolejny 
etap, gdyż taką kwotę Stowarzyszenie otrzymało z Urzędu Marszałkowskiego. Nic nie stoi na 
przeszkodzie aby gmina wystawiła promesę a Stowarzyszenie niech wykona przetarg na wyłonienie 
wykonawcy i zrealizuje zadanie.  
 
Ad. 11. Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie 

obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady I części dwudziestej sesji Rady 
Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    

  

 

Część II 
obrad XX sesji Rady Miejskiej 

zwołanej w dniu 5 grudnia 2011 r. 
 

 
         Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Andrzej Wziątek o godz. 12.00 w ośrodku Villa Pepita 
w Międzygórzu otworzył II cześć dwudziestej po wyborach sesję Rady Miejskiej.        
Po powitaniu radnych, Burmistrza, gości zaproszonych i wszystkich obecnych oznajmił, iż zgodnie             
z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  



24 

 

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej – Pana Jana Szkwarka. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie podjęcie dodatkowego projektu uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie zatwierdziła  
zmianę. 
 
Wobec powyższego, proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  
następująco:  
1. Otwarcie II części obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2012-2021; 
    2/ uchwała budżetowa Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2012;  
    3/ zmiany w statucie gminy; 
    4/ zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości przyznawania diet dla radnych Rady  
        Miejskiej; 
    5/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 
3. Sprawy różne i wolne wnioski. 
4. Zamknięcie obrad.    

   
Pani Burmistrz – poinformowała, że przy współpracy ze Spółką Merida Gmina podjęła realizację 
przedsięwzięcia dotyczącego wykonania skweru w Międzygórzu. Spółka Merida zaufała Gminie i 
wykonała zadanie na swój koszt  przy deklaracji, że 50% kosztów całego przedsięwzięcia pokryje 
Gmina, tj. 70 tys. zł, które zostaje zabezpieczone w budżecie roku 2012. Spółce należą się duże 
słowa podziękowania.  
Zdzisław Gołębiewski – Przewodniczący Zarządu Spółki Merida – poinformował, że firma zajmuje 
się m.in. sprzedażą dozowników mydła w płynie, wyposażeniem toalet, środkami czystości. 
Podziękował Pani Burmistrz i radnym za wspólne działania. Mówi, że obiekt, w którym się znajdujemy 
zakupiono w roku 2002 a następnie wyremontowano. Obecnie zakupiono już trzeci obiekt, w którym 
trwają prace remontowe i modernizacyjne. Prezes wyraził wolę współpracy z Radą i ofiarował pomoc               
w dalszym rozwoju Międzygórza. Zwraca się z prośbą do Rady o akceptację pomysłu, tj. 
wybudowania mostku na potoku Bogoryja. Ponadto proponuje współpracę w odtworzeniu Góry 
Parkowej w Międzygórzu, niegdyś często uczęszczanej przez kuracjuszy a dziś już przez większość 
nich zapomnianej. Ponadto barierki oraz schody na Wodospadzie Wilczki także wymagają 
modernizacji.         
Zaproponował Radzie współpracę w znalezieniu źródeł i pozyskaniu środków na realizację zadań 
niezbędnych do wykonania w najbliższych latach. Dysponuje doświadczonymi fachowcami                  
w dziedzinie pozyskania środków unijnych.   
Pani Burmistrz – poinformowała, że jest przychylna tejże współpracy gdyż marzy się jeszcze 
wykonanie deptaku od ośrodka HANKA pod wodospad w Międzygórzu.  
Proponuje trójstronne spotkanie z udziałem Nadleśnictwa celem omówienia zadań do najbliższej 
realizacji. Zdzisław Gołębiewski – Przewodniczący Zarządu Spółki Merida – na zakończenie 
wystąpienia, zapewnił, że wystąpi na piśmie do Pani Burmistrz z propozycją realizacji zadań wraz z 
partycypacją w kosztach.  
Przewodniczący zarządził 30 minutową przerwę, podczas której Rada z udziałem Pani Burmistrz                                 
i Prezesa Spółki Merida udali się na otwarcie nowo powstałego parku.  
Mieczysław Kamiński – poinformował, że w nowo wybudowanym parku powinno być znacznie 
więcej ławek. 
 
Ad. 2. Podjęcie uchwał. 
1/ Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji porządku obrad i poinformował, że pierwszy projekt 
uchwały dotyczy projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2012-
2021. 
Poinformował, że projekt ten był szczegółowo omówiony w I części obrad sesji wraz ze stanowiskiem 
merytorycznej komisji w tej sprawie. Zatem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Pana Artura 
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Pokorę o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu  w sprawie 
przedłożonej Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Artur Pokora – Wiceprzewodniczący Rady – odczytał Uchwałę Nr III/215/2011 Składu Regionalnej 
Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z 28 listopada 2011 roku, która wydała pozytywną opinię o 
projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka 
przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2012.   
 
 
 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,               
w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymujących się, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/199/11 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2012-2021 

- stanowiącą  załącznik Nr 14 
 
2/ Przewodniczący Rady – przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad tj. podjęcie 
uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2012. 
Poinformował, że w myśl podjętej przez Radę Miejską uchwały w sprawie trybu prac nad projektem 
uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka, na I części posiedzenia sesji została omówiona 
szczegółowo procedura uchwalania budżetu z wyjątkiem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.                   
Poprosił zatem Wiceprzewodniczącego Artura Pokorę o przedstawienie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej we Wrocławiu  w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej 
projekcie uchwały budżetowej na 2012 rok. 
Artur Pokora – Wiceprzewodniczący Rady – odczytał: 
1/ Uchwałę Nr III/214/2011 Składu Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z 28 listopada 
2011 roku, która wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały budżetowej na 2012 rok.   
2/ Uchwałę Nr III/216/2011 Składu Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z 28 listopada 
2011 roku, która wydała pozytywną opinię o możliwości sfinansowania deficytu Gminy Bystrzyca 
Kłodzka przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na rok 2012.   
Pani Burmistrz – poinformowała, że przedłożone radnym dodatkowe dokumenty do ww. projektów 
uchwał „po korekcie” uwzględniają uwagi RIO. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,                
w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymujących się, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XX/200/11 
w sprawie przyjęcia uchwały budżetowej na 2012 rok 

- stanowiącą  załącznik Nr 15 
 
3/ Przewodniczący Rady – przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad tj. zmiany             
w statucie gminy. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Statutowej – poinformowała, iż:  
Komisja wnioskuje o wprowadzenie zmian w Statucie Gminy Bystrzyca Kłodzka, polegających na 
tym, aby w § 13 Statutu Gminy - Komisję Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych rozdzielić                
i utworzyć dodatkową komisje tj: Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych. 
Większością głosów Komisja zadecydowała aby pozostawić zapis § 14 ust. 6 pozostał bez zmian. 
Marek Krytak – radny – zgłosił wniosek formalny dotyczący ograniczenia członków                                      
w poszczególnych komisjach: 
„W związku z powołaniem dodatkowej komisji tj. Zdrowia i Spraw Społecznych i zapisem                       
w statucie, że radny może należeć do 3 komisji, wnoszę o ograniczenie składów liczby komisji                 
w sposób następujący:  
1/ Komisja Edukacji, Kultury i Sportu – 11 osób (obecnie jest 14); 
2/ Komisja Budżetu i Finansów – 11 osób (obecnie jest 13); 
3/ Komisja Rewizyjna – 5 osób (obecnie jest 6); 
4/ Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – 9 osób (obecnie jest 9); 
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5/ Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych – 5 osób”. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że jeśli to jest próba zamachu ograniczenia możliwości pracy 
radnych to jest to niezgodne z demokracją i statutem. Wniosek radnego Krytaka jest absurdalny. 
Rada sama siebie ubezwłasnowolnia, powoduje konflikty wewnątrz Rady i będzie skutkować tym, że 
pewnych radnych trzeba będzie wykreślić z dotychczasowej pracy w komisjach. W komisji rewizyjnej 
trzeba będzie więc wykreślić radnego Kamińskiego a ustawa wyraźnie mówi, że przedstawiciel 
opozycji powinien być w komisji rewizyjnej. Mówi, że Pan Marek Krytak chce tego, aby zaskarżyć 
podjętą uchwałę Rady w tej sprawie i zapewnia, że wygra tę sprawę, ponieważ jedynym 
przedstawicielem opozycji w komisji rewizyjnej jest M. Kamiński. Nie wyobraża sobie takiego 
zachowania. Próba takiego zamachu stanu i pogwałcenia demokracji jest żenująca.  
Jako członek komisji statutowej miał inne stanowisko jedynie w 2 punktach: pkt 14 ust. 1 - i z tym jest 
w stanie się zgodzić, ale nie wyobraża sobie ograniczenia ilości radnych w komisjach. Przyjęcie 
takiego stanowiska powoduje, że radni sami na siebie założą kaganiec. To jest zachowanie 
antydemokratyczne i dziwi się, że radny Krytak nie dorósł do prawdziwej demokracji.  
Przewodniczący Rady – mówi, że radny Kamiński ma prawo wyrażać swoje stanowisko ale nie ad 
personam. Przywołuje radnego do porządku aby nie obrażał innych radnych obecnych na sali.  
Mieczysław Kamiński – radny – zwraca się do radnych o przemyślenie i nie zagłosowanie nad 
wnioskiem, który ogranicza radnych gdyż nie będą mogli pracować w komisjach w których chcą. 
Radny wybrany przez mieszkańców ma suwerenne prawo i mandat do wykonywania swojej funkcji              
i Rada nie ma prawa go pozbawić ani ograniczać.  
Ostrzegł radnych, że jeśli przegłosują wniosek radnego Krytaka i tak będzie uczestniczył we 
wszystkich komisjach. Chce być suwerennym i praworządnym radnym. Podkreślił, że chce                    
z radnymi prowadzić dialog i dodał, że w każdym normalnym społeczeństwie jest jakaś opozycja.  
Pani Burmistrz – poinformowała, że radny Kamiński niepotrzebnie kieruje takie słowa do radnych. 
Dotychczas kiedy istnieją 4 komisje jest zapis w statucie, ze radny może należeć najwyżej do 3 – pyta 
więc czy w związku z tym coś złego się dzieje? Każdy radny może dobrowolnie przychodzić                        
i uczestniczyć w obradach tej czwartej komisji i tak się dzieje. Może zabierać głos, dyskutować. 
Jedynym ograniczeniem jest tylko, że nie może brać udziału w głosowaniu.  
Pyta radcę prawną, gdyby radni przegłosowali wniosek radnego, czy prawo działa wstecz?   
Danuta Jończyk – radca prawny – mówi, że jeśli zostanie przegłosowany statut, jego zapisy wejdą w 
życie po 14 dniach od opublikowania jego w Dolnośląskim Dzienniku Urzędowym.  
Pani Burmistrz – mówi, że prawo nie działa wstecz. Nic się nie dzieje. Radni, którzy należą 
dotychczas do komisji będą do nich należeli. Może się okazać, że nikt z radnych do nowej komisji się 
nie zadeklaruje się. Tak jak mówi radny Kamiński, nie zmusi się radnego do pracy w danej komisji.  
Mieczysław Kamiński – radny – nie rozumie dlaczego chce się radnemu założyć kaganiec, 
nieprawdą jest to co mówi Pani Burmistrz i Pani radca prawny. Mówi, że jeśli uchwalimy statut ze 
zmianami zaproponowanymi przez radnego Krytaka, to jeśli wejdzie w życie będziemy zmuszeni 
zastosować ograniczenia liczby członków w komisjach i powołać ponownie komisję aby wykreślić 
któregoś z dotychczasowych członków komisji. Przewiduje, że na pierwszy plan do wykreślenia 
wysunie się radny Kamiński, któremu powie się „out” bo jest niewygodny.   
Mówi, że boimy się normalnej demokracji. Apeluje o rozsadek i opanowanie. Będzie walczył                          
o demokrację. 
Marian Adamów – radny – mówi, że skoro było dobrze to po co coś zmieniać w statucie. Nie 
wyobraża sobie bycie radnym nie chodząc na wszystkie komisje. Apeluje o nieograniczanie 
demokracji. 
Pani Burmistrz – mówi, że radny Kamiński zapomina jak sam był burmistrzem, wspomina, że na 
odbywanych zarządach było tak, że „kto nie z nami ten przeciwko nam”. Dodała, że to radny Kamiński 
był Jej mistrzem i od Niego uczyła. Na sesjach to nikt inny ale Pan Kamiński decydował jak radni 
mają głosować i czy danego radnego wprowadzić do komisji czy nie.  
Stanowczo zaprzecza, że to nie jest osobą, która namawia radnych do tego jakie mają być 
ograniczenia. Podkreśliła, że na tej sali jest demokracja i każdy z radnych zagłosuje tak jak mu 
sumienie podpowiada. Nie wyobraża sobie aby przy współpracy z Radą Burmistrz decydował                 
o tym, ile członków mają mieć  poszczególne komisje. To nie jest burmistrza rola.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, ze Pani Burmistrz któryś raz z kolei zabiera głos w tej sprawie 
i sugeruje radnym takie a nie inne rozwiązanie. Powracanie do historii jest żenujące. Kosmiczne 
pomysły, „które się wykluły w czyjejś głowie” w sprawie ograniczenia pracy radnym w komisjach jest 
niedemokratyczne.  
Marek Krytak – radny – mówi, że to jest Jego wniosek i mówi otwarcie, że my się radnego 
Kamińskiego nie boimy. To co my zrobimy to jest demokracja, czyli większość głosów.   
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Mieczysław Kamiński – radny – oświadcza, że jeśli radni przyjmą wniosek radnego Krytaka i po 
opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym będziemy ugotowani. Prosi o podanie argumentu 
uzasadniającego słuszność tego wniosku. Proponuje wycofanie wniosku przez wnioskodawcę                  
w sprawie ograniczeń. 
Przewodniczący Rady zaproponował aby w tej sprawie wypowiedzieli się kolejno wszyscy radni. 
Jan Szkwarek – radny – jest za tym aby pozostawić dotychczasowe zapisy w statucie. 
Irena Stawiarska – radna – jest za utworzeniem Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, zaś w kwestii 
ograniczenia ilości członków w komisji jest za tym, aby radny był członkiem najwyżej w 3 komisjach. 
Leszek Stróż – radny – jest za powołaniem nowej komisji, w kwestii ograniczenia liczby członków 
jeszcze się waha. 
Dariusz Krzemiński – radny – jest za pozostawieniem dotychczasowych wszystkich zapisów statutu. 
Jerzy Klajn – radny - jest za powołaniem komisji, w kwestii ograniczenia liczby członków jeszcze się 
waha. 
Ewa Matys – radna - jest za powołaniem komisji, w kwestii wniosku dot. ograniczenia zgadza się                
z wnioskiem radnego Marka Krytaka.  
Marek Krytak – radny - jest za powołaniem komisji, w kwestii wniosku dot. ograniczenia jest 
wnioskodawcą. 
Władysława Płoch – radna - jest za powołaniem komisji, w kwestii wniosku dot. ograniczenia zgadza 
się z wnioskiem radnego Marka Krytaka. 
Artur Pokora – radny - jest za powołaniem komisji, przychyla się do wniosków komisji statutowej 
(bez ograniczeń). 
Piotr Budnik – radny - jest za powołaniem komisji, w kwestii wniosku dot. ograniczenia zgadza się             
z wnioskiem radnego Marka Krytaka. 
Jan Pięta – radny - jest za powołaniem komisji, w kwestii wniosku dot. ograniczenia zgadza się                 
z wnioskiem radnego Marka Krytaka. 
Mieczysław Kamiński – radny - jest za powołaniem komisji, w kwestii ograniczenia liczby członków 
jest przeciwny.  
Przewodniczący Rady – na wstępie wypowiedzi oznajmił, że jest Przewodniczącym wszystkich 
radnych, w tym będących w opozycji także. Poinformował, że jest przeciwnikiem częstego 
manipulowania w statucie. Jest za powołaniem nowej komisji, w kwestii ograniczenia liczby członków 
jest przeciwny. Decyzje pozostawia dla większości. 
Mieczysław Kamiński – radny – składa wniosek formalny o przegłosowanie wniosków komisji 
statutowej w kwestii powołania komisji zdrowia i spraw społecznych i drugi wniosek mówiący o tym, 
że jest przeciwnikiem jakichkolwiek ograniczeniom ilości członków komisji. 
Pani Burmistrz – mówi, że należy respektować kolejność zgłoszonych wniosków. 
Przewodniczący Rady – zarządził 10 minut przerwy. 
Marek Krytak – radny – poinformował, że wycofuje zgłoszony wcześniej wniosek dotyczący 
ograniczenia liczby radnych w poszczególnych komisjach.  
Dariusz Krzemiński – radny – sugeruje aby zorientować się czy są chętni do pracy w nowej komisji. 
Mieczysław Kamiński – radny – przychyla się do stanowiska przedmówcy. Twierdzi, ze może być 
tak, że powołamy nową komisje a nie będzie chętnych do pracy w niej. 
Ewa Matys – radna – zadeklarowała się, że zrezygnuje z członkowska w komisji rolnictwa i chce 
zostać członkiem nowo powoływanej Komisji. 
Władysława Płoch – radna - zadeklarowała się, że chce także zostać członkiem nowo powoływanej 
Komisji. 
Irena Stawiarska – radna - zadeklarowała się, że chce także zostać członkiem nowo powoływanej 
Komisji. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek komisji statutowej o brzmieniu: 
1/ Komisja wnioskuje o wprowadzenie zmian w Statucie Gminy Bystrzyca Kłodzka, polegających     
    na tym, aby w § 13 Statutu Gminy - Komisję Edukacji, Kultury, Sportu  i Spraw Społecznych    
    rozdzielić i utworzyć dodatkową komisje tj: Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych. 
     
    Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 8 głosami za, przy 2 przeciwnych  
    (5 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu) wniosek przyjęła. 
 
Pani Burmistrz – mówi, że jeśli radny Krytak wycofał swój wniosek oznacza to, że jest zapis                      
w statucie, że w komisji musi być co najmniej 5 radnych. 
Mieczysław Kamiński – radny – skoro mamy już powołaną nową komisję, zgłasza wniosek aby 
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przegłosować §14 ust. 6 – radny może być członkiem najwyżej 4 komisji stałych. Jest zdania, że 
przyjęcie takiego wniosku ułatwi radnym pracę w komisjach. 
Pani Burmistrz – zwraca się do radnego Kamińskiego, aby zgłosił w pierwszej kolejności wniosek 
aby zmienić zapis w uchwale w sprawie diet dla radnych, że radnemu należy się pełna dieta jeśli 
uczestniczy w posiedzeniu 4 komisji a dopiero później zgłaszać powyższy wniosek. Zdaniem Pani 
Burmistrz działania radnego są nieuczciwe. 
Przewodniczący Rady – mówi, że wg dotychczasowych zapisów statutowych radny musi być 
członkiem w minimum trzech komisjach. Mówi, że nikt nie zabrania radnemu chodzić na wszystkie 
komisje. Pyta radnego, po co stwarzać dodatkowe utrudnienia. Dodał, że jest 5 radnych chętnych do 
pracy w nowo powołanej komisji i zwraca się do radnego aby wycofał wniosek. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że wycofuje wniosek dotyczący zmian ilościowych. 
Wnioskuje o przystąpienie do przegłosowania przedłożonego projektu uchwały w sprawie zmian              
w statucie Gminy. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projektu uchwały w sprawie zmian w statucie Gminy. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:   

 
Uchwałę Nr XX/201/11 

w sprawie zmian w statucie Gminy Bystrzyca Kłodzka 
 - stanowiącą  załącznik Nr 16 

 
4/ Przewodniczący Rady – przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad i przedstawił 
kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości 
przyznawania diet dla radnych Rady Miejskiej. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Statutowej – poinformowała, iż:  
Komisja wnioskuje do Rady Miejskiej o wprowadzenie zmian do uchwały w sprawie ustalenia zasad                
i wysokości przyznawania diet dla radnych Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej polegających na tym, 
aby w § 4 uchwały dodać ust. 11 i 12, mówiący o tym, że:  
ust. 11 -  radny zachowuje prawo do diety, w przypadku usprawiedliwionej nieobecności na  
              sesjach oraz posiedzeniach komisji stałych.  
ust. 12 -  o usprawiedliwieniu nieobecności decyduje Przewodniczący Rady Miejskiej.  
(4 za- jednogłośnie) 
Marek Krytak – radny – jest zdania, że w projekcie powinno być zapisane „czarno na białym”, że 
jedynie w przypadku jakiegoś wypadku losowego lub śmierci matki, ojca, syna, córki. Mówi, że jeśli              
4 radnych dostarczy L4 to komisja się nie odbędzie.     
Przewodniczący Rady – mówi, że obawia się takiego zapisu.  
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że jest to wniosek Komisji Statutowej przyjęty 
jednomyślnie. Próba wyliczania przypadków kiedy jest usprawiedliwiona bądź nie nieobecność jest 
niemożliwa z powodów oczywistych, gdyż nie jesteśmy pracownikami a gmina nie jest naszym 
pracodawcą. Dodał, że jest stosowne rozporządzenie mówiące o tym, która nieobecność jest 
usprawiedliwiona. Tutaj przepisy dla nas nie mają zastosowania podobnie jak przepisy kodeksu 
pracy.  
Jeśli się wzajemnie szanujemy i mamy względem siebie zaufanie, zasadnym jest zapis mówiący, iż 
pomimo nieobecności w uzasadnionym przypadku może zachować prawo do diety. Każdy z nas ma 
różne sytuacje życiowe i nieprzewidziane wypadki. Mówi, że najwięcej odpowiedzialności                          
w tym przypadku ponosi Przewodniczący Rady, ale wierzy w Jego rozsądek.      
Pani Burmistrz – poinformowała, że w przypadku L4 jest nieco skomplikowana. Jeśli ktoś                          
z radnych będzie na L4 i należy się dieta to należy zwrócić uwagę, że osoby pracujące otrzymują 
80% wynagrodzenia. Pyta więc, jak ZUS na to zareaguje? Czy nie będzie trzeba oddać 80% 
wynagrodzenia za dany dzień. Dla osób pracujących jest to niebezpieczny zapis. 
Przewodniczący Rady – po raz kolejny ostrzega przed zbyt częstym „manipulowaniem”                     
w dotychczas przyjętych zapisach statutowych. Twierdzi, że niczemu dobremu nie służą plotki, 
komentarze, pomówienia zawarte później w prasie na temat pracy naszej Rady.  
Jan Szkwarek – radny – jest zdania, aby pozostawić dotychczasowe zapisy w tym temacie. 
Dariusz Krzemiński – radny – zgłasza wniosek o wycofaniu projektu uchwały w tej sprawie                   
i pozostawić dotychczasowe zasady w sprawie przyznania diet. Jest zdania, że należy pozostawić 
dotychczasowe, obowiązujące zasady w tym zakresie.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Krzemińskiego mówiący o tym, aby 
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wycofać (anulować) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad                          
i wysokości przyznawania diet dla radnych Rady Miejskiej i tym samym wypracowane 2 wnioski przez 
komisję statutową.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła wniosek 
o wycofaniu projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad                           
i wysokości przyznawania diet dla radnych Rady Miejskiej.   
 
5/ Przewodniczący Rady – przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad i przedstawił 
kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy. 
Pani Burmistrz – poinformowała, że Stowarzyszenie „Wójtowice-Powrót do Przyszłości” wystąpiło             
z wnioskiem o wyrażenie zgody na przekazanie na „zasadach nieodpłatnego użyczenia” części 
działek nr 122/1 o pow. 0,18 ha i 122/2 o pow. 0,53 ha w Wójtowicach celem realizacji serii DEMO 
„sudeckich” (m.in. sadu-kolekcji, winnicy podgórskiej, łąki sudeckiej, odnowy cisa, kilku siedlisk 
kultywujących tradycje sudeckie). Wskazane zamierzenia Stowarzyszenia mieszczą się w katalogu 
celów publicznych określonych przepisami ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami. Ponadto służą realizacji zadań gminy w zakresie edukacji publicznej, w tym 
ochrony i odtwarzania unikatowych walorów przyrodniczo-kulturowych obszaru sudeckiego. 
Przewiduje się, iż umowa dzierżawy zostanie zawarta na okres 26 lat, przy założeniu stosunkowo 
niskiego czynszu dzierżawnego oraz możliwości jej rozwiązania w wypadku braku realizacji celu               
w jakim jest zawierana. 
Jan Pięta –Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy  - poinformował, ze 
Komisja na posiedzeniu w dniu 19 października 2011 r. zaopiniowała pozytywnie wniosek 
Stowarzyszenia „Wójtowice – Powrót do  Przyszłości” o wydzierżawienie części działki 122/1 o pow. 
0,18 ha oraz części działki 122/2 o pow. 0,53 ha w obrębie Wójtowice – Huta. 
Danuta Jończyk – radca prawny – zgłosiła uwagę do zapisu w podstawie prawnej projektu uchwały, 
aby wykreślić ustęp 3 artykułu 37 gdyż nie ma on w tym przypadku zastosowania.  
  
W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych, 
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

 
Uchwałę Nr XX/202/11 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego  
trybu zawarcia umowy dzierżawy 

- stanowiącą  załącznik Nr 17 
 

Ad. 3. Spawy różne i wolne wnioski. 
Pani Burmistrz – poinformowała, że  
1/ w roku 1996 pomiędzy burmistrzem a wojewodą zostało podpisane porozumienie, iż część ulic 
wojewódzkich zostało skomunalizowane i z mocy tego porozumienia stały się ulicami miejskimi, m.in. 
ulice: część Okrzei, Asnyka, Broniewskiego, Konopnicka, Krakowska, Moniuszki itp. Dotychczas ulice 
te traktowano jako ulice miejskie.  
Na chwilę obecną wojewoda zausterkował te decyzje komunalizacyjne, co oznacza, że na dzień 
dzisiejszy pozostają one w zasobach wojewódzkich. Procedura wskazuje na możliwość ich 
spowiatyzowania.  
W związku z powyższym zasadnym jest, aby Rada podjęła wniosek aby ulice dotychczas traktowane 
jako miejskie, jeśli powiat je spowiatyzuje, to zostaną nieodpłatne przekazanie gminie.    
 
Mając na uwadze powyższe: 
Rada Miejska w Bystrzycy Kłodzkiej wnioskuje o podjęcie przez Burmistrza działań mających 
na celu  uregulowanie stanu prawnego poprzez przejęcie na własność od Powiatu Kłodzkiego 
nieruchomości (drogi wchodzące w skład ulic) na terenie miasta Bystrzyca Kłodzka.  
Przejęcie na własność dotyczy ulic bądź ich części w granicach administracyjnych miasta 
Bystrzyca Kłodzka a nie przebiegających w ciągu dróg powiatowych. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego wniosku, Przewodniczący Rady przystąpił do 
przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,                                      
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła wniosek: 
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2/ Pan Hrabia z Włoch chciałby odkupić od p. Adamowicza pałac Gorzanowie. Pan Adamowicz chce 
sprzedać pałac pod pewnymi warunkami. 4 stycznia 2012 r. planuje się podpisanie aktu notarialnego                         
z zamiarem sprzedania pałacu „czystego”, tzn. bez mieszkańców.  
Ustalono, że mieszkania po BGŻ zostały przydzielone Państwu Sęga, Siwek i Dereń, którzy na 
własny koszt zaadoptują sobie pomieszczenia na mieszkanie.  
Pan Adamowicz napisał do nas, że Pani Madej może pozostać w Pałacu zaś w korespondencji do 
Pana Hrabi oznajmił, że nikt nie może pozostać. Dziś pismo, które otrzymaliśmy od Pana 
Adamowicza zostało przesłane do Włoch celem wyjaśnienia nieścisłości. Państwo Rydz 
poinformowali, że opuszczą mieszkanie w Pałacu w zamian za działkę budowlaną w Gorzanowie. 
Pyta Radę czy może podjąć rozmowy w tym kierunku. 
Jan Szkwarek – radny – pyta, gdzie będą mieszkać Państwo Rydz do czasu wybudowania domu. 
Pani Burmistrz poinformowała, że zwróciła się na piśmie do Pana Hrabiego aby jeszcze przez 
pewien okres czasu dotychczasowi mieszkańcy mogli mieszkać w Zamku do czasu nie 
zaadoptowania zastępczych mieszkań. 
Mieczysław Kamiński – radny – pyta Panią Burmistrz, czy Pan Hrabia z Włoch jest osobą 
sprawdzoną i pewną?  
Pani Burmistrz odpowiedziała, że nawet jeśli Pan Hrabia zakupi Pałac i zechce „usunąć” z Pałacu 
dotychczasowych mieszkańców to zadaniem gminy jest zapewnienie Im zastępczych mieszkań. 
Mieczysław Kamiński – radny – pyta, co dzieje się z bramą do Pałacu? 
Pani Burmistrz odpowiedziała, że traktujemy iż jest naszą własnością, zaś Pan Adamowicz twierdzi, 
że ma na bramę wyciąg z księgi wieczystej. Zwróciliśmy się więc do Sądu - Ksiąg Wieczystych aby 
wyjaśnić tę sprawę. 
Mieczysław Kamiński – radny – jest zdania, że jak pojawia się kupiec i chce coś zrobić to należy 
skorzystać z tego. Przychyla się do wypowiedzi Pani Burmistrz w sprawie zapewnienia mieszkańcom 
Gorzanowa lokali zastępczych. 
 
3/ działka nieuzbrojona na Białej Wodzie (2,84 ha) została sprzedana za 2 mln 019 tys. zł. Kupiec 
zamierza rozpocząć budowę hotelu. Wg operatu działka została wyceniona na 1 mln 100 tys. zł              
i za cenę dwukrotną została sprzedana.  
 
4/ na wydzierżawionych działkach na Białej Wodzie, Pan Władysław Bobak zamierza wybudować 
wyciągi. Natomiast procedury administracyjne wciąż trwają i dopiero w piątek została wydana decyzja 
środowiskowa z tego tytułu, że negocjowane były warunki z Regionalna Dyrekcją Ochrony 
Środowiska. Pan Władysław nie mając kompletnych dokumentów rozpoczął prace inwestycyjne, czyli 
należy traktować to jako samowolę budowlaną.  
 
5/ w Wilkanowie odbyło się spotkanie w sprawie budowy hali w Wilkanowie. Umowa pomiędzy Gminą 
a firmą wykonującą budowę przez Pana Piterę i podwykonawcą mówi, że inwestycja powinna być 
zakończona do 31 grudnia 2011 r.   
Na dzień dzisiejszy prace zostały wstrzymane. Zwraca się propozycją do Rady aby zerwać umowę, 
która jest objęta gwarancją polisy ubezpieczeniowej. Oznacza to, że jeśli niezwłocznie zerwiemy 
umowę musimy sporządzić inwentaryzację budowy, przeprowadzić przetarg na dokończenie budowy 
tej sali. Jeśli w taką procedurę pójdziemy odzyskamy  kilkaset tysięcy złotych, które będą 
wystarczającą aby wyłonić wykonawcę, który dokończy budowę. 
Mówi, ze nad ta salą jest jakieś fatum, gdyż od roku 2002 są komplikacje z jej wybudowaniem. 
Marian Adamów – radny – mówi, ze decyzja Pani Burmistrz jest słuszna i jak najbardziej zasadna. 
Pyta, jak czasowo jest możliwe zakończenie budowy hali.  
Pani Burmistrz – mówi, że w momencie kiedy zostanie zerwana umowa, zostanie zlecone 
wykonanie inwentaryzacji. Po ok. miesiącu czasu ogłoszony zostanie przetarg z zachowaniem 
wszystkich wymaganych procedur. Przewiduje się, że jeśli nie będzie żadnych protestów, inwestycja 
będzie mogła ruszyć od połowy maja 2012 r. i zakończyć się pod koniec 2012 r.  
Mieczysław Kamiński – radny – pyta, jaka procentowa wartość inwestycji w sensie realizacji. 
Pani Burmistrz – odpowiedziała, że przewiduje 10-15% realizacji. Kwotowo 1 mln 300 tys. zł zostało 
wypłacone z całościowej kwoty 5 mln. Wszystkie płatności są uregulowane na bieżąco.  
Przewodniczący Rady – poinformował, że Pani Burmistrz ma pełne poparcie do dalszych działań              
w tym kierunku.  
Piotr Budnik – radny – prosi Panią Burmistrz o interwencję na ul. Rycerskiej 3. Ludzie zgłaszają 
problem spadających dachówek i uszkodzonego komina.  
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Pani Burmistrz – odpowiedziała, że należy sprawdzić, czy jest to wspólnota. Jeśli w kamienicy jest 
choćby jedno mieszkanie sprzedane to jest to mała wspólnota i właściciel tego mieszkania musi 
wyrazić zgodę na prace remontowe oraz udział w partycypacji kosztów.     
Przewodniczący Rady – pyta radnych, czy życzą sobie kalendarze w formie A5 na rok przyszły.  
Mieczysław Kamiński – radny – odpowiedział, że kalendarze takie są bardzo pomocne w pracy 
radnych, zawierają bardzo ważne informacje dotyczące samorządu, wszelkie procedury są 
uaktualnione i omówione. 
 
 
 
Ad. 4. Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie 
obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady dwudziestej sesji Rady Miejskiej VI 
kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    
  
 
 
Protokołowała 
Anna Rogalka  
 


